
سخنگوی سازمان اورژانس کشور با بیان اینکه ۱۰ 
درصد از تماس های برقرار شده با سامانه اورژانس 
۱۱۵، مزاحمت هســتند، گفت: بــرای حل این 
مساله لازم است که دستگاه قضائی با مزاحمان 

برخورد جدی داشته باشد.
بابک یکتاپرست در گفت وگو با ایسنا در این باره 
گفت: متاســفانه یکی از مسائلی که سال هاست 
ســازمان اورژانس کشــور را درگیر خود کرده، 
مســئله مزاحمان تلفنی شــماره ۱۱۵ هستند. 
در بررســی هایی که ما انجام دادیم، مشــخص 
شــد که اورژانس تهــران، به تنهایــی و به طور 
میانگیــن هفتــه ای بیــش از دو هــزار تماس 
مزاحمت آمیز دارد. در سراســر کشور نیز حدود 
 ۱۰ درصــد از کل تماس هــا با ســامانه ۱۱۵، 

مزاحمت آمیز است.
وی افزود: شــما تصور کنید یک خانواده در یک 
تصادف در خودروی خــود گیر کرده و نیاز دارند 
که با اورژانس تماس بگیرند و کمک بخواهند اما 
با وجود این مزاحمان، خطوط ما اشغال می شود و 
در واقع اقدامات این مزاحمان باعث ایجاد اخلال 
در کار امدادرسانی ما می شــود. در بررسی های 
ما مشخص شــد حدود هزار نفر در کشور، سال 
هاست که مزاحم ۱۱۵ هستند و انگار تنها شغل و 

سرگرمی شان همین کار است.

یکتاپرست گفت: ما خواستار برخورد قانونی با این 
افراد هستیم اما در کل سازمان اورژانس کشور، 
ما تنها یک مشــاور حقوقی داریــم که این یک 
نفر قطعا نمی تواند از همه این هزار نفر شــکایت 
کند و روند قضائی آنها را پیگیری کند. بنابراین 
ما از دادســتان تقاضــا داریم به عنــوان مدعی 
العموم، این مسائل را رسیدگی کند. پرونده های 
ما، تنها پرونده ســازمان اورژانس نیســت و این 
مســائل تماما با ســلامت جامعه و مردم ارتباط 
مستقیم دارد. کسی که به عمد خط اورژانس را 
اشغال می کند، ممکن اســت باعث مرگ افراد 
 زیادی شــود که آن لحظه نیاز به امداد دارند اما 

پشت خط مانده اند.
سخنگوی سازمان اورژانس کشور ادامه داد: مثلا 
شاید کسی سکته کرده باشد و با اقدامات اولیه از 
پشت تلفن بشود جان او را حفظ کرد یا با سریع تر 
رســیدن آمبولانس بتوان فرد را به بیمارستان 
انتقال داد و عوارض ناشی از سکته را کاهش داد. 
تمام این ها مسائلی اســت که باعث می شود با 
اشغال بودن خط ۱۱۵، روند آن دچار اشکال شود. 
یکتاپرست گفت: ما پرونده شکایت از چند مزاحم 
را پیگیری کردیم و متاسفانه تنها خط آنها مسدود 
شــد. این افراد می توانند به راحتی سیم کارت 
دیگری تهیه کنند. همچنین روند قضائی انقدر 

طولانی بود که برای سازمان شرایط بررسی تک 
به تک این پرونده ها امکان پذیر نیست.

وی افزود: متاسفانه بیشتر این افراد، افراد دارای 
مشکلات روانی هستند.به عنوان مثال ما فردی 
را داریم که در چهارشــنبه سوری گذشته، ۴۰۰ 
بار با ۱۱۵ تماس گرفته بود یا فردی را شناسایی 
کردیم که در طول شــش ماه دوم سال گذشته، 
بیش از ۴۰ هزار بار مزاحم اورژانس شــده بود و 
این یعنی هر ۹ دقیقه یــک بار با اورژانس تماس 
گرفته بود. سخنگوی سازمان اورژانس کشور ادامه 
داد: متاسفانه اقدامات این افراد، بسیار ناشایست 
است و برای همه همکاران ما در مرکز ارتباطات 
ایجاد ناراحتی می کند. بسیاری از این افراد به جز 
فوت کردن و مسخره کردن، از الفاظ رکیک هم 

استفاده می کنند.
یکتاپرست گفت: درصدی از مزاحمان اورژانس 
نیز کودکان هســتند. در این خصوص نیاز است 
که والدیــن فرزندان خــود را کنتــرل کرده و 
آموزش هایی در این باره به آنها ارائه کنند. وی با 
اشاره به اینکه نیاز است با بزرگسالانی که مزاحم 
اورژانس می شــوند؛ برخورد جدی انجام شود، 
افزود: من از دستگاه قضائی می خواهم مجازات 
بازدارنده برای این جرائــم در نظر گیرد تا دیگر 

شاهد وقوع این اتفاقات نباشیم.

معاون فرهنگی اجتماعی پلیس فتا فراجا گفت: بازار 
رمز ارز بسیار پر نوسان و مستعد دستکاری قیمت است 
و ورود به این بازار پر ریســک بوده و احتمال از دست 
دادن سرمایه وجود دارد و ممکن است با یک کلیک 

همه سرمایه فرد از بین برود.
سرگرد جواد مختار رضایی در گفت وگو با ایرنا درباره 
فعالیت صرافی های غیرمجاز اظهار داشــت: صرافی 
رمزارزی، یک مدل کســب و کار نوظهور است که در 
بیشتر کشورهای جهان از جمله ایران، هنوز در مراحل 
اولیه تنظیم گری و مجوزدهی قرار دارد. این نوظهور 
بودن، به دلیل ماهیت تکنولوژیک و ســرعت بالای 
تغییرات در حوزه رمزارزها، باعث شده است تا نهادهای 

نظارتی سنتی نتوانند به سرعت با آن همراه شوند.
وی تصریح کرد: بسیاری از صرافی های ارز دیجیتال فاقد 
مجوز قانونی هستند و سابقه کلاهبرداری و دسترسی 
غیرمجاز در این حوزه وجود دارد؛ بنابراین توصیه پلیس 
این است که سرمایه گذاران با احتیاط کامل و پس از انجام 
تحقیقات کامل در این بازار فعالیت کنید. معاون فرهنگی 
اجتماعی پلیس فتا فراجا خاطرنشــان کرد: در ایران، با 
توجه به عدم وجود قوانین و مقررات جامع و مشــخص 
درباره فعالیت صرافی های رمزارزی، این کسب  و کارها از 
سال ۱۳۹۶ اقدام به تشکیل خود تنظیمی )SRO( کردند.

سرگرد مختاررضایی توضیح داد: هدف از تشکیل این 
نهاد، ایجاد یک چارچوب نظارتی داخلی و خودگردان 

برای اعضای آن بوده است. به عبارت دیگر، صرافی های 
عضو SRO متعهد می شوند تا مجموعه ای از قوانین و 
استانداردهای مشخص را رعایت کرده و فعالیت های 

خود را تحت نظارت سایر اعضای این نهاد قرار دهند.
به گفته این مقام پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات 
فراجا، در شــرایط فعلی، عضویت در یک نهاد خود 
تنظیمی می تواند به عنوان یک شاخص برای ارزیابی 
اعتبار و امنیت یک صرافی تلقی شــود. با این حال، 
کاربران باید همچنان با احتیاط عمل کرده و قبل از 
هرگونه سرمایه گذاری، اطلاعات کافی را کسب کنند.

معاون فرهنگی اجتماعی پلیس فتا فراجا به نکاتی مبنی 
بر انتخاب صرافی و کیــف پول های دیجیتال مطمئن 
اشاره کرد و گفت: نخســت دریافت و دانلود امن کیف 
پول های دیجیتال است. برای حفظ امنیت دارایی های 
دیجیتال خود، حتماً کیف پول ها را فقط از فروشگاه های 
معتبر نرم افزار نظیر اپ استور، پلی استور، مایکت و بازار 
دانلود کنید. قبل از دانلود، به منظور جلوگیری از نفوذ 
بدافزارها، آنتی ویروس و نرم افزار امنیتی دستگاه خود را 

به روزرسانی کرده و اسکن کاملی انجام دهید.
سرگرد مختاررضایی افزود: نظرات کاربران نیز از دیگر 
روش ها برای شناخت کیف پول و صرافی امن است. در 
سایت ها و شبکه های اجتماعی نظرات کاربران در مورد 
صرافی مورد نظر را جستجو. تجربیات دیگران می تواند 
به شما در تصمیم گیری کمک کند همچنین بررسی 

سابقه و مدت زمان فعالیت صرافی، حجم معاملات و 
اخبار منتشر شده در مورد آن می تواند موثر باشد.

معاون فرهنگی اجتماعی پلیس فتا تاکید کرد: صرافی های 
معتبر معمولاً سابقه طولانی تر و فعالیت مستمر دارند. 
علاوه بر این، بررسی امنیت سایت هم روشی دیگر است. 
به آدرس سایت، گواهی SSL و سایر اقدامات امنیتی سایت 
توجه کنید. سایت های معتبر از  شیوه نامه های امنیتی قوی 
برای محافظت از اطلاعات کاربران استفاده می کنند. وی، 
»شفافیت« را نیز عنصر دیگر فعالیت معتبر دانست و گفت: 
صرافی های معتبر اطلاعات کاملی در مورد تیم مدیریت، 
نحوه کارکرد پلتفرم و قوانین و مقررات خود ارائه می دهند 
همچنین وجود یک تیم پشتیبانی قوی و پاسخگو برای 
رفع مشــکلات کاربران از جمله ویژگی های مهم یک 

صرافی معتبر است.
معاون اجتماعی پلیس فتا »امنیت« را از دیگر مقوله 
اعتبار صرافی ها دانست و افزود: استفاده از سیستم های 
احراز هویت دو مرحله ای، کیف پول های سخت افزاری 
و رمزنگاری قوی نشــان دهنده اهمیت امنیت در آن 
صرافی است. ســرگرد مختاررضایی، »کارمزدهای 
معقول« را نشــانه دیگــر امنیت صرافی دانســت و 
توصیه کرد که حتماً ســرمایه گذاران با کارشناسان 
و تحلیلگــران حوزه ارزهــای دیجیتال مشــورت 
 کنند زیرا آنها می توانند در انتخاب صرافی مناســب 

راهنما باشند.

نمایند ولی فقیه در امور حج و زیــارت، از حج و عمره 
به عنــوان دو بازار آخرتــی یاد کرد. به گــزارش مهر، 
حجت الاسلام والمسلمین سید عبدالفتاح نواب نمایند 
ولی فقیه در امور حج و زیارت در آئین بدرقه عمره گزاران 
۱۴۰۳ که صبح چهارشــنبه از فــرودگاه امام خمینی 
)ره( عازم مدینه منوره شدند در ســخنانی با اشاره به 
روایت "الحَْجُّ وَ العُْمْرَةُ سُــوقَانِ مِنْ أسَْــوَاقِ الْخِرَةِ" از 
امام صادق )ع(، از حج و عمره به عنوان دو بازار آخرتی 
 یاد کرد که اجر آن باقی و ماندگار اســت و اثر خود را در

 آخرت نشان می دهد.
وی افزود: دنیا بازاری است که برخی از آن سود می برند 
و برخی ضرر می کنند، اجر دنیا از دست می رود ولی اجر 
و پاداش آخرت ارزشمند است و باقی خواهد ماند. وی 
اضافه کرد: دنیا گذراست و همه جایگاه ها و مسئولیت ها 
روزی از دست می رود ولی کار برای آخرت ماندگار است.

حجت الاسلام والمسلمین نواب از قصد قربت، اخلاص 
در عمل و پاک بودن مال به عنوان شروط قبولی اعمال 
یاد کرد و به نقل از ائمه معصوم )علیهم السلام( به زائران 
توصیه کرد که در این سفر معنوی ورع )پرهیز از گناه(، 
بردباری و خونســردی و بهترین مصاحبت و همراهی 
با سایر زائران را ســرلوحه برنامه های خود قرار دهند. 
نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت خطاب به زائران 
گفت که برای بهره برداری بیشتر از این سفر در جلسات و 

برنامه های کاروان شرکت کنند و ابراز امیدواری کرد که 
کشور میزبان نیز همچون گذشته زمینه برگزاری خوب 

این جلسات را فراهم کند.
وی همچنین با اشــاره به برخی محدودیت ها در حج 
۱۴۰۳ افزود: کشــور میزبان که با بیان "خدمت الحاج 
شرف لنا" میزبانی و خدمت به زائران را شعار خود قرار 
داده، شایسته است به نحوی رفتار کند که زائر استفاده 
لازم را از این سفر معنوی ببرد. نماینده ولی فقیه در امور 
حج و زیارت افزود: زائران ایرانی در طول سال های حج و 
عمره چارچوب ها و قوانین کشور میزبان را رعایت کرده 
اند و میزبانان هم رعایت حال زائران را مورد توجه قرار 
دهند. وی سپس با اشاره به ســخنان امام امت )ره( در 
خصوص ایستادگی در مقابل دشمنان اسلام و حمایت 
از مظلوم اظهار داشــت: مردم مظلوم و بی دفاع غزه نیز 
پیرو همین پیامبرند که شما زائران به زیارت آن می روید 
و به سوی همان خانه ای نماز می خوانند که شما طواف 

خواهید کرد.
وی افزود: هر روز شماری از فرزندان فلسطین که قرآن 
می خوانند و برخی حافظ قرآن هستند و حضرت حق را 
عبادت می کنند به دست ظالمین و رژیم کودک کش 
و اشغالگر صهیونیست به شهادت می رسند. این کانون 
شر همه همسایگان خود را آزرده است و هر کجا بتواند 
آسیب می زند و مردم بی گناه را به خاک و خون می کشد.

حجت الاسلام والمســلمین نواب در ادامه به آموختن 
درس های امانت داری، همکاری خوب و راستگویی از 
پیامبر یاد کرد و گفت: رسول مکرم اسلام در سفرها به 

مسئولیت پذیری و همکاری در جمع توجه داشتند.
وی با بیان اینکه افراد در جنگ احد به شش گروه تقسیم 
شدند، افزود: این ۶ گروه عبارتند از ۱( کسانی که از وسط 
راه بازگشتند ۲( کسانی که به دنبال تصاحب غنایم بودند، 
کسانی که ترک پست کردند ۳( کســانی که به کوه از 
معرکه فرار کردند ۴( گروهی که با پیامبر همراه و مجروح 
شدند ۵( شهیدان جاوید و سرفراز احد ۶( جانبازان جنگ 
احد که فردای غزوه احد همراه پیامبــر )ص( در غزوه 

حمراالاسد حاضر شدند.
وی خطاب به زائران اظهار داشت: به هنگام زیارت شهدای 
والا مقام احد حق زیارت را ادا کرده و درس بگیریم که 

اگر در زمان پیامبر بودیم در کدام گروه قرار می گرفتیم.
نماینده ولی فقیه در امور حــج و زیارت در پایان با بیان 
اینکه جمع زیادی از ایرانیان آرزوی این سفر را دارند و 
سالهاست که در انتظار تشرف به سرزمین وحی هستند 
به عمره گزاران توصیه کرد که انجام اعمال به نیابت را 
فراموش نکرده و دیگران را در زیارت نیابت کنند و یا در 
ثواب اعمال خود شریک کنند همچنانکه در روایت داریم 
فردی که اینگونه عمل کند خداوند در نامه اعمال آنها 

ثواب زیارت را می نویسد.

با نزدیک شــدن به بازگشــایی مــدارس و افزایش 
خریدهای اینترنتــی، پلیس فتا با هشــدار درباره 
کلاهبرداری هــای ناشــی از پرداخــت بیعانه در 
سایت های درج آگهی، از آغاز پویش سراسری »خرید 

امن« خبر داد.
خبرگزاری مهر، گروه جامعه؛ با نزدیک شدن به فصل 
بازگشایی مدارس، بسیاری از خانواده ها به خریدهای 
اینترنتی روی آورده اند تا بدون نیاز به حضور در بازار، 
لوازم تحصیلی فرزندان خود را تهیه کنند. اما در این 
میان، پرداخت بیعانه در معاملات غیرحضوری به یکی 
از پرتکرارترین موضوعات کلاهبرداری های اینترنتی 
تبدیل شده است. پلیس فتا هشدار داده که پرداخت 
بیعانه در معاملات مجازی گامی خطرناک در جهت 

آغاز فرآیند کلاهبرداری است.
موضوع پرداخــت بیعانه برای کالاهایــی که هنوز 
خریدار آنها را ندیده و بررسی نکرده، یکی از رایج ترین 
شــیوه های کلاهبرداری در فضای مجازی است. بر 
اساس آمار پلیس فتا، یکی از پر تکرار ترین شکایات 
مربوط به کلاهبرداری های بیعانه ای است و متأسفانه، 
بســیاری از افراد در حین انجام خریدهای اینترنتی 
بدون دقــت و هوشــیاری کافی، دچار ایــن نوع از 

کلاهبرداری می شوند.
مجرمان ســایبری با درج آگهی های جعلی و ارائه 

قیمت های وسوسه انگیز، خریداران را به دام می اندازند. 
به هیچ عنوان نباید به این گونه آگهی ها اعتماد کرد. 
کاربران باید تنها از فروشندگانی خرید کنند که امکان 
حضوری با آن ها وجود داشته باشد. برخی خریداران 
تصور می کنند درج شماره حساب، تلفن و نشانی در 
آگهی به معنی اعتمادپذیری فروشنده است، در حالی 
که این اطلاعات ممکن است متعلق به شخص دیگری 

باشد که قربانی سوء استفاده شده است.
پلیس فتا به کاربران فضای مجازی به خصوص والدینی 
که قصد خرید لوازم تحصیلی بــرای فرزندان خود 
دارند، توصیه کرده است که در هیچ شرایطی پیش از 
تحویل کالا، اقدام به پرداخت بیعانه نکنند. خریداران 
باید مطمئن شوند که کالای ســفارش داده شده با 
آنچه که در آگهی درج شده تطابق دارد و از سلامت 
و صحت کالا اطمینان حاصل کنند. پلیس همچنین 
تأکید می کند که استفاده از گزینه های پرداخت امن 
که توسط برخی از ســایت های معتبر ارائه می شود، 

می تواند از بسیاری از کلاهبرداری ها جلوگیری کند.
به منظور افزایش آگاهی عمومــی و کاهش جرایم 
سایبری، پویش سراسری »خرید امن« از ۲۴ تا ۳۱ 
شهریورماه برگزار می شود. هدف این پویش، آموزش 
و هشــدار به کاربران فضای مجازی درباره خطرات 
احتمالی خریدهای اینترنتی است. پلیس فتا در این 

پویش توصیه می کند که تنها از فروشگاه های اینترنتی 
که دارای نماد اعتماد الکترونیک معتبر هستند، خرید 
انجام دهید. نماد اعتماد الکترونیک تضمینی برای 
صحت فعالیت های تجاری سایت ها و جلوگیری از 

کلاهبرداری است.
با توجه به شــروع ســال تحصیلی جدید و افزایش 
خریدهای آنلاین لوازم تحریر و لباس مدارس، والدین 
یکی از مهم ترین گروه هایی هســتند که در معرض 
خطر این کلاهبرداری ها قرار دارند. بسیاری از افراد، با 
اعتماد بی جا به آگهی های جعلی، اقدام به واریز وجه 
بیعانه می کنند و در نهایت با عدم دریافت کالا یا تحویل 
کالای بی کیفیت مواجه می شوند. پلیس فتا به والدین 
هشدار داده است که همیشه پیش از پرداخت پول، 
از صحت و کیفیت کالای مورد نظر اطمینان حاصل 
کنند و هرگز پول را پیش از دریافت کالا و مشاهده آن 

واریز نکنند.
اســتفاده از ســایت های معتبر و دارای نماد اعتماد 
الکترونیک، خودداری از پرداخت هرگونه بیعانه پیش 
از دریافت و بررسی کالا، استفاده از روش های پرداخت 
امن در سایت های اینترنتی، بررسی نظرات و امتیازات 
دیگر خریداران درباره محصول و فروشنده، اطمینان از 
تطابق کالای دریافتی با مشخصات درج شده در آگهی 

نکات کلیدی در خرید اینترنتی است.

احتمال از دست رفتن سرمایه با یک کلیکسهم ۱۰ درصدی مزاحم ها از تماس با اورژانس
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سرمقاله
تامین زمین 

برای تولید مسکن

قدرت خرید مردم در بازار 
مسکن کاهش یافته است. 
نباید با یک نــگاه بازاری به 
این مســئله، پیشنهادی 
مانند مسکن ۲۵ متری ارائه دهیم، باید کاری کنیم 
تا قدرت خرید مردم در بازار مسکن را افزایش دهیم. 
این کار را با یک ســری ابزارها مانند صندوق های 
سرمایه گذاری املاک، ریت ها)Reits( و.. افزایش 
دهیم. باید مســکن را به شــرط تملک به مردم 
واگذاری کنیم. به عنوان یک واحد ۵۰ متری تملک 
می شود و خریدار فقط قدرت خرید ۲۵ متر از آن 
را دارد. در همان ابتدا به اندازه ۲۵ متر به فروشنده 

پرداخت می شود و...

  فرشــید ایلاتی کارشناس 
مسکن

متن کامل  د ر صفحه 3

۴

تهیه لایحه  برای 
قانونگذاری رمزارزها

رشد اقتصادی در بهار 4.2 درصد شد

تداوم رشد مثبت فعالیت های اقتصادی 
صفحه2

صفحه3

وفور کالا در بازار لوازم خانگی
استقبال از طرح های اعتباری خرید بیشتر شد

معاون علمی رییس جمهور با اشاره به اینکه موضوع 
رفع مشکلات حوزه بلاکچین و رمزارزها در معاونت 
بررسی خواهد شد و ما با دستگاه های مختلف رایزنی 

می کنیم، گفت: حتما این کار نیازمند قانون است.
به گزارش مهر به نقل از مرکز ملی فضای مجازی، 
دکتر حسین افشین معاون علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان رئیس جمهور صبح امروز )۲۷ شهریور( 
در نشست هم اندیشی قانون گذاری حوزه رمزدارایی 
ها و بلاکچین که در مرکز ملی فضــای مجازی با 
حضور فعالان و کارشناسان این حوزه برگزار شد، طی 
سخنانی اظهار داشت: همواره فناوری های جدید در 
کنار برخی معایب، مزایای زیادی دارند اما متأسفانه 
در کشــور ما از آنجا که عیب ها برجسته می شود 
و صداهایی که بیانگر عیوب باشــد، بلندتر اســت 
موجب می شــود تا مزایا به حاشیه برود. وی با بیان 
اینکه وظیفه خود می دانم تا از فناوری های نوظهور 
در دولت، نمایندگی و حمایــت و هماهنگی بین 
دستگاه های مختلف را ایجاد کنم، گفت: پدیده های 
نوظهوری که به حوزه پولی و مالی کشور برمی گردد 
حساسیت هایی دارد از جمله اینکه باید حاکمیت 
پولی کشور را به رســمیت بشناسیم و این نیازمند 
این است که با وزارت اقتصاد، بانک مرکزی و سایر 
دســتگاه های مرتبط وارد تعامل شویم. افشین به 
پشــتیبانی هایی که در این حوزه نیاز است اشاره 
کرد و افزود: مرکز ملــی فضای مجازی بعنوان یک 
نهاد حاکمیتی می تواند این پشتیبانی را انجام دهد 
و تسهیل گر باشد. دکتر آقامیری رئیس مرکز ملی 
فضای مجازی دید بسیار بازی در این زمینه دارند 
و از جنس فناوری و نوآوری هســتند و این کمک 
می کند تا مشکلات را حل کنیم. معاون علمی رئیس 
جمهور با تاکید بر اینکه ما نیازمند تعامل دوطرفه 
هســتیم و باید روایت از رمزارز یــک روایت جدید 
باشد، خاطرنشان کرد: ما خودمان را متولی این کار 

می دانیم؛ همچنین باید به بانک...



اقتصاد2
ایران

تعلیق امتیاز سایت های متخلف 
فروش بلیت 

سخنگوی ســازمان هواپیمایی کشوری گفت: در 
صورتی که تخلف سایت ها و آژانس های مسافرتی 
در حوزه گران فروشی بلیت هواپیما ادامه یابد امتیاز 
آنها لغو می شــود. جعفر یازرلو سخنگوی سازمان 
هواپیمایی کشور در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران 
جوان با بیان اینکه سازمان هواپیمایی کشور نظارت 
های خود را بر روند فروش بلیت از ســوی سایت 
های فروش، آژانس های مسافرتی و دفاتر خدمات 
هواپیمایی چندین برابر کرده است گفت: با توجه 
به افزایش تقاضای ســفر در تعطیلات ماه پایانی 
تابستان نظارت ها در این بخش تشدید شده و شاهد 
بهبود و افزایش میزان عرضه بلیت هواپیما هستیم. 
وی ادامه داد:از ابتدای تشدید نظارت ها بیش از ۱۵ 
سایت که هیچ مجوزی از سازمان هواپیمایی نداشته 
اند به دادستانی برای انسداد سایت معرفی شده اند 
و آژانس های مسافرتی وسایت هایی هم که  اقدام 
به تخلف و گران فروشی کردند هم به دستگاه های 
نظارتی معرفی شدند. سخنگوی سازمان هواپیمایی 
کشوری با بیان اینکه اگر آژانس های مسافرتی که 
از سوی سازمان هواپیمایی به مدت یک ماه تعلیق 
شده باشــند دوباره بخواهند اقدام به ارائه خدمات 
کنند مجوز فعالیت آنها لغو خواهد شد. او تاکید کرد: 
به هیچ عنوان ســایت و آژانس های مسافرتی حق 
ندارند اقدام به گران فروشی و یا نمایش عرضه بلیت 
هواپیما کنند که در غیر این صورت مجوز و امتیاز  

آنها باطل خواهد شد.

شرط رشد ۸درصدی توسعه 
صنعتی است

مدیرعامل شــرکت ملی گاز گفت: اگر کشــور 
راهبرد توســعه صنعتی نداشته باشد و جانمایی 
صنعت با توجه به آمایش کشور انجام نگیرد، بعید 
است به ۸ درصد توســعه دست یابیم. به گزارش 
مهر، ســعید توکلی مدیرعامل شرکت ملی گاز 
ایران در نخســتین رویداد تکمیل چرخه تولید 
لوله در صنعت گاز گفت: هــر نیروی حاکمیتی 
بخواهد موفق باشد باید طرف های ذی نفع خود را 

شناسایی کند و با مخالف ها نجنگیم.
وی با اشاره به اینکه نمایندگان با پیشرفت صنعتی 
مختلف نیستند خاطر نشان کرد: دغدغه نمایندگان 
مجلس شــورای اسلامی مشــخص و مهم است؛ 
باید بدانیم نمایندگان با ما مخالف نیستند، بلکه 
توقع آنها یک چیز است و اختیارات و توان ما چیز 
دیگر. در عین حال باید از تبدیل تهدید به فرصت 
اســتفاده کرد. توکلی بیان کرد: اگر کشور راهبرد 
توسعه صنعتی نداشته باشد و جانمایی صنعت با 
توجه به آمایش کشور انجام نگیرد، بعید است به 
۸ درصد توسعه دست یابیم. وی با اشاره به اینکه 
هم اکنون بســیاری از نیروگاه های برق با راندمان 
۱۹ درصد فعالیت می کنند، خاطر نشان کرد: در 
حال حاضر ناترازی بــرق نداریم بلکه کمبود برق 
داریم. به گفته وی بحث کاهش مصرف گاز هم تنها 
به مصرف کنندگان برنمی گردد و ما نیز باید در حوزه 
توسعه و ســرمایه گذاری اقدام کنیم. توکلی ادامه 
داد: توسعه صنعتی کشور با لوله سازی در دهه ۷۰ 
در ذوب آهن اصفهان آغاز شد و ادامه یافت و اکنون 
قطب صنعت عسلویه شناخته می شود. وی افزود: 
هرکس بخواهد در کشور و صنعت موفق باشد، باید 
طرف های ذی نفع را تعریف کند و بشناسد. نباید با 
مخالف ها جنگید، باید با ارزیابی، آنها را خنثی کرد.

هشــدار درباره افت فشــاره 
مهمترین منبع گاز 

رئیس اتاق بازرگانی تهران در نامه ای به معاون اول 
رئیس جمهور تاکید کرد: افت فشار میدان گازی 
پارس جنوبی و افت تولیــد احتمالی آن، موضوع 
تامین پایدار انرژی کشــور و ادامه حیات صنایع 
وابســته به تولیدات این میدان را در معرض خطر 
قرار داده اســت. به گزارش تسنیم، محمود نجفی 
عرب، رئیس اتاق تهران طی نامه ای به معاون اول 
رئیس جمهور و وزیر نفت ضمن اشاره به چالش های 
فعلی و آتی تولید گاز از میدان پارس جنوبی، چهار 
راهکار پیشــنهادی فعالان بخش خصوصی برای 

برون رفت از این چالش ها را ارائه کرد.
 بر اساس راهکارهای ارائه شده که به همت کمیسیون 
انرژی و محیط  زیست اتاق تهران و طی همفکری با 
تشکل ها و کارشناسان حوزه انرژی تدوین و تهیه شده، 
تشکیل معاونت عالی انرژی زیر نظر مستقیم ریاست 
جمهوری، ورود بخش خصوصی حقیقی به موضوع 
واردات تجهیزات سنگین و استراتژیک صنعت نفت، 
خنثی ســازی تحریم های بین المللی و اصلاح سبد 
انرژی مصرفی کشور به سمت انرژی های تجدیدپذیر 
و اصلاح الگوی مصرف به عنوان راهکارهای برون رفت 

از ناترازی گاز مطرح شده است.

خبر

بانــک مرکــزی، رشــد 
اقتصادی سه ماهه نخست 
سال ۱۴۰۳ به قیمت بازار 
را ۴.۲ درصــد و به قیمت 
پایه ۳.۲ درصد اعلام کرد. 
به گزارش بانک مرکزی، عملکــرد تولید ناخالص 
داخلی کشور در سه ماهه نخست سال ۱۴۰۳ »با 
احتساب نفت« و »بدون احتساب نفت« به قیمت 
های ثابت ســال ۱۳۹۵ به ترتیب بــه ۳۹۰۵.۱ و 
۳۴۸۰.۵ هزار میلیارد ریال رسید که نسبت به دوره 
مشابه سال قبل از آن به ترتیب با افزایش ۳.۲ و ۲.۵ 

درصدی همراه بوده است.
همچنین رشد اقتصادی به قیمت بازار در سه ماهه 
ابتدایی سال ۱۴۰۳ در مقایسه با فصل نخست سال 
قبل معادل ۴.۲ درصد افزایش یافته است. تحقق 
رشــد اقتصادی ۳.۲ درصدی )به قیمت پایه( سه 
ماهه اول سال ۱۴۰۳ در امتداد رشد اقتصادی ۴.۵ 
درصدی سال ۱۴۰۲ حکایت از تداوم رشد مثبت 

فعالیت های اقتصادی کشور دارد.
برپایه این گزارش، بر اســاس محاسبات مقدماتی 
اداره حســاب های اقتصادی بانک مرکزی، تولید 
ناخالص داخلی به قیمت پایه )به قیمت های ثابت 
سال ۱۳۹۵( در سه ماهه نخست سال ۱۴۰۳ به رقم 
۳۹۰۵.۱ هزار میلیارد ریال رسید که نسبت به فصل 
اول سال ۱۴۰۲، رشد ۳.۲ درصدی را نشان می دهد. 
رشد اقتصادی بدون نفت نیز طی دوره زمانی مذکور 
معادل ۲.۵ درصد بوده اســت. همچنین بر اساس 
محاسبات مخارج نهایی، نرخ رشد هزینه ناخالص 

داخلی به قیمت بازار طی فصل نخست سال ۱۴۰۳ 
نسبت به دوره مشابه ســال قبل از آن معادل ۴.۲ 

درصد برآورد شده است.
بررســی وضعیت ســرمایه گذاری در بخش های 
مختلــف اقتصادی )بــه قیمت های ثابت ســال 
۱۳۹۵( مبین آن است که در ســه ماهه اول سال 
۱۴۰۳ »تشکیل ســرمایه ثابت ناخالص« از رشد 
۴.۶ درصدی نسبت به دوره مشابه سال قبل از آن 
برخوردار شده اســت، به طوری که در دوره مزبور 
رشد تشکیل سرمایه ثابت ناخالص در دو زیربخش 
اصلی »ماشــین آلات«و »ســاختمان« به ترتیب 

معادل هفت دهم و ۷.۵ درصد بوده است.

بررســی عملکرد رشــد اقتصادی بر حسب گروه 
فعالیت های اقتصادی )به قیمت های ثابت ســال 
۱۳۹۵( نشان می دهد، رشد تولید ناخالص داخلی 
در سه ماهه نخست سال ۱۴۰۳ حاصل تحقق رشد 
مثبت ارزش افزوده در همه گروه های اصلی بوده 
است. لازم به توضیح است که در دوره مزبور، رشد 
محقق شــده گروه های »نفت و گاز«، »صنایع و 
معادن«، »کشاورزی، جنگلداری و ماهیگیری« و 
»خدمات« نسبت به دوره مشــابه سال قبل از آن 
به ترتیب معادل ۹.۵، ۳.۶، ۳.۱ و ۱.۹ درصد است. 
همچنین سهم گروه های مزبور از رشد ۳.۲ درصدی 
محقق شــده در سه ماهه نخست ســال ۱۴۰۳ به 

ترتیب معادل یک، هشت دهم، سه دهم و ۱.۱ واحد 
درصد بوده است.

در دوره مورد بررسی، ارزش افزوده بخش »صنعت« به 
قیمت های ثابت سال ۱۳۹۵ از افزایش ۳.۱ درصدی 
نسبت به سه ماهه نخست سال ۱۴۰۲ برخوردار بود؛ به 
طور مشخص در این بخش، شاخص تولید کارگاه های 
بزرگ صنعتی ۱۰۰ نفر کارکن و بیشتر با اختصاص 
سهمی معادل ۷۰ درصد از ارزش افزوده بخش صنعت     
نسبت به دوره مشابه سال قبل از آن، رشدی معادل 

۳.۵ درصد را تجربه کرد.
بررسی عملکرد رشد شاخص مزبور )به تفکیک رشته 
فعالیت های صنعتی بر حســب کدهای ISIC دو 
رقمی( نشــان می دهد که در سه ماهه نخست سال 
۱۴۰۳ از مجموع ۲۴ گروه اصلی، ۱۴ گروه عمده )با 
ضریب اهمیت ۸۸.۱ در صدی از شاخص کل( از رشد 
مثبت تولید برخوردار بوده اند؛ از جمله صنایعی که 
بیشترین سهم را در رشد محقق شده این دوره داشته 
اند می توان به »صنایع تولید فلزات اساسی« و »صنایع 

تولید مواد و محصولات شیمیایی« اشاره کرد.
بررسی تولید ناخالص داخلی برحسب اقلام هزینه 
نهایی در بهار امسال نشان می دهد، »هزینه های 
مصرف نهایی بخش خصوصی« و »تشکیل سرمایه 
ثابت ناخالص« به قیمت های ثابت سال ۱۳۹۵ به 
ترتیب از نرخ های رشــد هفت دهم و ۴.۶ درصدی 
نســبت به دوره مشابه ســال قبل از آن برخوردار 
بوده است که رشــد محقق شده »تشکیل سرمایه 
ثابت ناخالص« در دوره زمانی مزبور به طور عمده 
متاثر از رشد تشکیل سرمایه ثابت ناخالص در هر دو 
زیربخش »ماشین آلات« و »ساختمان« به ترتیب 

معادل هفت دهم و ۷.۵ درصد بوده است.

رشد اقتصادی در بهار ۴.۲ درصد شد

تداوم رشد مثبت فعالیت های اقتصادی

۴ درصد خانوارهای روستایی 
مستاجر هستند

در حالی که ۲۳ درصد خانوار شــهری مستاجر 
هستند، فقط ۴ درصد خانوار روستایی در مسکن 

استیجاری مستقر هستند.
به گزارش تسنیم، بر اســاس طرح هزینه درامد 
خانوار در سال گذشته، ۴.۴ درصد خانوار روستایی 
مســتاجر بوده اند. بر مبنای این طرح ۸۹ درصد 
خانوار روستایی مالک و در مسکن ملکی مستقر 
هســتند. در حالی که ۲۳ درصد خانوار شهری 
مستاجر هستند،  فقط ۴ درصد خانوار روستایی در 
مسکن استیجاری مستقر می باشند. طبق نتایج 
این طرح که توسط مرکز امار ایران تهیه شده است، 
۶۹ درصد خانوارهای شهری نیز در مسکن ملکی 

مستقر هستند.

تاکید بر لزوم ترمیم دستمزدها 
در نیمه دوم سال

یک مقام مسئول کارگری از پیشنهاد افزایش دوبار 
در سال دستمزد کارگران استقبال کرد و گفت: 
ترمیم دستمزدها در نیمه دوم سال اقدام مثبتی 
در جهت بالا رفتن قدرت معیشــت و رفاه حال 

خانوارهای کارگری خواهد بود.
محسن باقری با اشاره به طرح اصلاح ماده ۴۱ قانون 
کار در مجلس و پیشــنهاد افزایش دوبار در سال 
حقوق کارگران از ســوی برخی فعالان کارگری، 
گفت:طبق قانون، شــورای عالی کار مکلف است 
همه ساله دستمزد کارگران را بر مبنای محاسبه 
نرخ تورم و سبد معیشت مشخص کند. در گذشته 
دولت ها سالی یکبار حقوق ها را افزایش می دادند، 
ولی اکنون شــرایط اقتصادی به گونه ای اســت 
که تعیین یکبار در ســال نمی تواند پاسخگوی 
هزینه های زندگی کارگران و حتی بازنشستگان 
باشد. وی اضافه کرد: با ورود به سال جدید به طور 
طبیعی افزایش قیمت حامل های انرژی، ایاب و 
ذهاب، هزینه های درمان و اقلام خوراکی را شاهد 
هستیم؛ بنابر این وقتی به طور متوسط قیمت ها به 
طور فصلی و بعضا روزانه تغییر می کند طبیعی است 
که گذران زندگی برای کارگران دشوار شود و این 

مساله قدرت معیشت آنها را تنزل دهد.
عضو کانون هماهنگی شوراهای اسلامی کار استان 
تهران تصریح کرد: برخی کشورها با افزایش تورم 
و تحت تاثیر شرایط اقتصادی به ترمیم چندباره 
دســتمزد نیروهای کار خــود روی آورده اند. در 
این کشورها ســندیکاهای کارگری و کارفرمایی 
گردهم آمده و در خصوص افزایش دستمزد نیروی 
کار چانه زنی می کننــد و از دولت می خواهند که 
دستمزدها را ترمیم کند تا بار افزایش هزینه ها بر 

زندگی کارگران تحمیل نشود.
باقری ادامه داد:در این کشــورها به جهت حفظ 
قدرت خرید کارگران و جلوگیری از اثرات تورم بر 
معیشت،   دستمزدها مجدد به روز می شود؛ بنابر 
این دستمزد باید به نحوی تعریف و تعیین شود که 
به کارگر قدرت خرید بدهد و هزینه های زندگی او 
را تامین کند. این مقام مسئول کارگری در پایان 
گفت: بند دو ماده ۴۱ قانون کار تاکید دارد که در 
تعیین حداقل دستمزد، علاوه بر محاسبه نرخ تورم 
اعلامی از سوی مراجع رســمی باید هزینه سبد 

معیشت خانوار نیز مدنظر قرار گیرد.

شرط رشد ۸ درصدی توسعه 
صنعتی است

مدیرعامل شرکت ملی گاز گفت: اگر کشور راهبرد 
توسعه صنعتی نداشته باشــد و جانمایی صنعت 
با توجه به آمایش کشــور انجام نگیرد، بعید است 
به ۸ درصد توسعه دســت یابیم. به گزارش مهر، 
سعید توکلی مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران در 
نخستین رویداد تکمیل چرخه تولید لوله در صنعت 
گاز گفت: هر نیروی حاکمیتی بخواهد موفق باشد 
باید طرف های ذی نفع خود را شناســایی کند و با 
مخالف ها نجنگیم. وی با اشاره به اینکه نمایندگان با 
پیشرفت صنعتی مختلف نیستند خاطر نشان کرد: 
دغدغه نمایندگان مجلس شورای اسلامی مشخص 
و مهم اســت؛ باید بدانیم نمایندگان با ما مخالف 
نیستند، بلکه توقع آنها یک چیز است و اختیارات و 
توان ما چیز دیگر. در عین حال باید از تبدیل تهدید 
به فرصت استفاده کرد. توکلی بیان کرد: اگر کشور 
راهبرد توسعه صنعتی نداشــته باشد و جانمایی 
صنعت با توجه به آمایش کشور انجام نگیرد، بعید 

است به ۸ درصد توسعه دست یابیم.
وی با اشــاره به اینکه هــم اکنون بســیاری از 
نیروگاه های برق با راندمــان ۱۹ درصد فعالیت 
می کنند، خاطر نشــان کــرد: در حــال حاضر 
ناترازی بــرق نداریم بلکه کمبود بــرق داریم. به 
گفتــه وی بحث کاهش مصــرف گاز هم تنها به 
مصرف کنندگان برنمی گردد و ما نیز باید در حوزه 

توسعه و سرمایه گذاری اقدام کنیم.
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سال گذشته متوسط درآمد اظهارشده  سالانه  یک 
خانوار شهری ۲.۵۶۹.۳۷۲ هزار ریال بوده است که 
نسبت به سال ۱۴۰۱ حدود ۵۴درصد افزایش داشته 
است. به گزارش تســنیم، طرح آمارگیری هزینه و 
درآمد خانوار با قدمتی بیش از ۵۰ سال از مهم ترین 
طرح های آماری مرکز آمار ایران اســت. هدف کلی 
این طرح، برآورد متوســط هزینه هــا و درآمد یک 
خانوار شهری و یک خانوار روستایی در سطح کشور 
و استان ها است. در ســال ۱۴۰۲ تعداد خانوارهای 
آمارگیری شده در این طرح ۱۹۶۴۰ خانوار نمونه در 
نقاط شهری و ۱۸۲۴۳ خانوار نمونه در نقاط روستایی 

کشور بوده است.
نگاهی به اهم نتایج طرح در سال ۱۴۰۲ در مناطق 
شهری و روستایی نشــان می دهد:ـ متوسط هزینۀ 
کل خالص ســالانۀ یک خانوار شهری ۲.۰۶۵.۲۵۰ 
هزار ریال بوده است که نسبت به رقم مشابه در سال 
قبل ۵۰.۶ درصد افزایش نشــان می دهد. از هزینه  
کل ســالانۀ خانوار شــهری ۵۱۴.۷۶۱ هزار ریال با 
ســهم ۲۴.۹ درصد مربوط به هزینه های خوراکی و 
دخانی و ۱.۵۵۰.۴۸۹ هزار ریال با سهم ۷۵.۱ درصد 
مربوط به هزینه های غیرخوراکی بوده اســت. بین 
هزینه  های خوراکی و دخانی، بیشترین سهم مربوط 
به هزینه  گوشت با سهم ۲۴.۷ درصد و بین هزینه های 
غیرخوراکی بیشترین سهم با ۵۶.۵ درصد مربوط به 

هزینه مسکن، سوخت و روشنایی بوده است.
سال گذشته  متوسط درآمد اظهارشده  سالانه  یک 
خانوار شهری ۲.۵۶۹.۳۷۲ هزار ریال بوده است که 
نسبت به ســال ۱۴۰۱، ۵۳.۹ درصد افزایش داشته 
است، بر این اساس در ســال ۱۴۰۲ رشد متوسط 
درآمد ســالانه خانوارهای شهری بیشــتر از رشد 
متوسط هزینه کل سالانه است. منابع تأمین درآمد 
خانوارهای شهری نشــان می دهد که ۲۹.۸ درصد 
درآمد از مشاغل مزد و حقوق بگیری، ۱۶.۹ درصد از 
مشاغل آزاد کشاورزی و غیرکشاورزی و ۵۳.۳ درصد 
از محل درآمدهای غیرشغلی خانوار تأمین شده   است.

ـ مقایســه درصد خانوارهای شهری استفاده کننده 
از لوازم عمده زندگی در سال ۱۴۰۲ نسبت به سال 
۱۴۰۱ نشان می دهد که خانوارهای استفاده کننده 
از تلویزیون رنگی از ۹۷ به ۹۷.۱، جاروبرقی از ۹۱.۶ 
به ۹۳، ماشین لباسشــویی از ۸۸ به ۸۹.۴، یخچال 
فریزر از ۶۷.۷ به ۶۹.۲، اتومبیل شــخصی از ۵۳.۷ 
به ۵۴.۸، مایکروویو و فرهــای هالوژن دار از ۱۲.۹ به 
۱۵.۲ و ماشین ظرفشویی از ۸ به ۸.۷ درصد تغییر 
یافته است.ـ در سال ۱۴۰۲، عمده ترین نوع سوخت 
مصرفی ۹۵.۸ درصد از خانوارهای شهری برای گرما، 

گاز طبیعی )شبکه عمومی( بوده است.
ـ متوســط هزینه  کل خالص ســالانه  یک خانوار 
روستایی ۱.۱۰۶.۵۹۰ هزار ریال بوده است که نسبت 
به ســال قبل ۴۰.۳ درصد افزایش نشان می دهد. از 

هزینه  کل سالانه  خانوار روســتایی ۴۳۷.۶۹۴ هزار 
ریال با ســهم ۳۹.۶ درصد مربوط بــه هزینه های 
خوراکی و دخانی و ۶۶۸.۸۹۶ هزار ریال با سهم ۶۰.۴ 
درصد مربوط به هزینه های غیرخوراکی بوده است. 
بین هزینه های خوراکی و دخانی، بیشــترین سهم 
مربوط به هزینه  گوشت با سهم ۲۴.۲ درصد و بین 
هزینه های غیرخوراکی، بیشترین سهم با ۳۵.۷ درصد 

مربوط به مسکن، سوخت و روشنایی بوده است.
ـ متوســط درآمد اظهارشــده ســالانه  یک خانوار 
روستایی ۱.۴۹۲.۹۲۶ هزار ریال بوده است که نسبت 
به سال قبل ۵۱.۴ درصد افزایش داشته است، بر این 
اساس در سال ۱۴۰۲ رشــد متوسط درآمد سالانه 
خانوارهای روستایی بیشتر از رشد متوسط هزینه کل 
سالانه است. منابع تأمین درآمد خانوارهای روستایی 
نشان می دهد که ۳۰.۲ درصد از مشاغل مزد و حقوق 
بگیری، ۲۹.۳ درصد از مشــاغل آزاد کشــاورزی و 
غیرکشــاورزی و ۴۰.۵ درصد از محــل درآمدهای 

غیرشغلی خانوار تأمین شده است.
ـ مقایسه درصد خانوارهای روستایی استفاده کننده 
از لوازم عمده زندگی در سال ۱۴۰۲ نسبت به سال 
۱۴۰۱ نشان می دهد که خانوارهای استفاده کننده 
از اجــاق گاز از ۹۷.۸ به ۹۸.۱، تلویزیــون رنگی از 
۹۳.۶ به ۹۴.۳، جاروبرقی از ۶۹.۴ به ۷۱.۶، ماشین 
لباسشویی از ۶۰.۵ به ۶۲.۶، یخچال فریزر از ۵۴.۸ به 
۵۶.۹، اتومبیل شخصی از ۳۷.۱ به ۳۷.۷، مایکروویو 
و فرهای هالوژن دار از ۲.۳ به ۳.۲ و ماشین ظرفشویی 

از ۰.۴ به ۰.۵ درصد تغییر یافته است.
 ـدر سال ۱۴۰۲ عمده ترین نوع سوخت مصرفی ۸۰.۷ 
درصد از خانوارهای روستایی برای گرما، گاز طبیعی 

)شبکه عمومی( و ۸.۷ درصد نفت سفید بوده است.
بررسی متوسط هزینه کل سالانه یک خانوار شهری 
نشــان می دهد که اســتان تهران با ۳.۳۰۸.۴۳۶ 
هزار ریال بیشــترین و اســتان آذربایجان غربی با 
۱.۰۷۴.۹۵۱ هــزار ریــال کمترین هزینــه را در 
ســال ۱۴۰۲ داشته اند. همچنین اســتان تهران با 
۳.۸۱۸.۶۰۰ هزار ریال بیشــترین و استان سمنان 
با ۱.۵۷۷.۵۸۴ هزار ریال کمترین متوســط درآمد 
سالانه یک خانوار شــهری را در سال ۱۴۰۲ به خود 

اختصاص داده است.
بررسی متوسط هزینه کل سالانه یک خانوار روستایی 
نشان می دهد که استان بوشهر با ۱.۸۳۴.۳۶۷ هزار 
ریال بیشــترین و استان سیســتان و بلوچستان با  
۵۸۹.۴۰۹ هــزار ریال کمترین هزینه را در ســال 

۱۴۰۲ داشته اند.
همچنین استان مازندران با ۲.۴۰۷.۱۱۹ هزار ریال 
بیشترین و استان سیستان و بلوچستان با ۷۱۵.۵۴۴ 
هــزار ریال کمترین متوســط درآمد ســالانه یک 
 خانوار روستایی را در سال ۱۴۰۲ به خود اختصاص 

داده است.

کارشناس سیاست گذاری مسکن گفت: از سال 
گذشته با راه اندازی سامانه خودنویس شاهد آن 
هستیم که انحصار مشاوران املاک و دلالان در 

این بخش برطرف شده است.
ولی زاده کارشــناس سیاســت گذاری مسکن 
در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان با بیان 
اینکه همزمان با اتمام فصل تابســتان شــاهد 
بهبود وضعیت بازار اجاره مسکن هستیم گفت: 
در شــرایط کنونی بازار اجاره مســکن با رونق 
بسیاری همراه شــده که بخش عمده ای از آنها 
ناشی از راه اندازی سامانه خودنویس بوده است 
چراکه بخش عمده ای از نیازهای مستاجران از 
طریق این سامانه تامین شده و طبق بررسی های 
انجام شده هزینه های مستاجران هم از طریق 
 ســامانه خودنویس کاهش چشــم گیری پیدا 

کرده است.
وی ادامه داد: در حال حاضر بازار اجاره مســکن 
نیازمند تداوم فعالیت این ســامانه است چراکه 
به گفته بسیاری از مســتاجران از سال گذشته 
با راه اندازی این سامانه بخش زیادی از انحصار 
و دلالی که در بازار اجاره مسکن از سوی برخی 
از مشاوران املاک ایجاد شده بود رفع شده و ما 

شاهد رونق این بازار هستیم.
او ادامه داد: در شــرایط کنونی با راه اندازی این 
سامانه شــاهد آن هســتیم که قدرت انتخاب 
متقاضیان بازار مســکن افزایش یافته اســت و 
شاهد کاهش و یا صفر شدن هزینه های انعقاد 

قرارداد هستیم. یکی از مزیت های مهم سامانه 
خودنویس  اعطای قدرت انتخاب به مردم جهت 
مراجعه به مشــاوران املاک و ایجاد امکان عقد 
رایگان قرارداد اجاره یا معامله مسکن است که 
موجب کاهش ۱۶۰۰ میلیارد تومانی هزینه های 
عقد قرارداد برای مردم در ۵ ماه گذشــته شده 

است .
ولــی زاده تاکیــد کرد: بــه گفته بســیاری از 
مســتاجران همزمان بــا راه اندازی ســامانه 
خودنویس روند استفاده از این سامانه بسیار آسان 
و راحت بوده و مردم جهت عقد قراردادهای خود 
دیگر نیازی به مراجعه حضوری ندارند و  افراد می 
توانند ۲۴ ساعته و هفت روزه هفته قراردادهای 

خود را ثبت کنند.
این کارشناس سیاســت گذاری مسکن با بیان 
اینکه پیش از این یک انحصاری در بین  مشاوران 
املاک و دلالان در حوزه اجاره مسکن ایجاد شده 
بود گفت:  بسیاری از قراردادهای مسکن پیش 
از هزینه های گزافی برای مســتاجران داشت و 
همین امر خود یک انحصــاری را در بازار ایجاد 
کرده بود که خوشبختانه با راه اندازی این سامانه 
انحصار ها شکسته شده و ما شاهد کاهش هزینه 
ها در این بخش هستیم. او اظهار کرد: ادامه یافتن 
این ســامانه در حوزه بازار اجاره مسکن و حوزه 
بازار مسکن می تواند زمینه را برای ایجاد ثبات 
قیمتی در بازار فراهم کند که در آینده می تواند 

خیال مستاجران را راحت کند.

رئیس اتاق بازرگانی تهران در نامه ای به معاون اول رئیس 
جمهور تاکید کرد: افت فشار میدان گازی پارس جنوبی و 
افت تولید احتمالی آن، موضوع تامین پایدار انرژی کشور 
و ادامه حیات صنایع وابسته به تولیدات این میدان را در 

معرض خطر قرار داده است.
به گزارش تســنیم، محمود نجفی عــرب، رئیس اتاق 
تهران طی نامه ای به معــاون اول رئیس جمهور و وزیر 
نفت ضمن اشــاره به چالش های فعلــی و آتی تولید 
گاز از میدان پارس جنوبی، چهار راهکار پیشــنهادی 
 فعالان بخش خصوصی برای برون رفت از این چالش ها 

را ارائه کرد.
 بر اساس راهکارهای ارائه شده که به همت کمیسیون 
انرژی و محیط  زیســت اتاق تهران و طی همفکری با 
تشکل ها و کارشناسان حوزه انرژی تدوین و تهیه شده، 
تشــکیل معاونت عالی انرژی زیر نظر مستقیم ریاست 
جمهوری، ورود بخش خصوصــی حقیقی به موضوع 
واردات تجهیزات ســنگین و استراتژیک صنعت نفت، 
خنثی سازی تحریم های بین المللی و اصلاح سبد انرژی 
مصرفی کشور به سمت انرژی های تجدیدپذیر و اصلاح 
الگوی مصرف به عنوان راهکارهای برون رفت از ناترازی 

گاز مطرح شده است.
بنابر این گزارش معاون اول رئیس جمهور نیز در پاسخ به 
نامه رئیس اتاق تهران، از وزیر نفت خواست بررسی این 
گزارش و راهکارهای پیشنهادی اتاق تهران در اولویت 

بررسی قرار گیرد.
رئیس اتاق تهران در نامه ای به محمدرضا عارف، معاون 
اول رئیس جمهور و محسن پاک نژاد، وزیر نفت با استناد 
به گزارش کمیسیون انرژی و محیط زیست اتاق تهران در 

ارتباط با ناترازی گاز، نتایج حاصل از بررسی کارشناسی 
پیرامون چالش های فعلی و آتی تولید گاز از میدان پارس 
جنوبی و راهکارهای مورد توجه فعالان بخش خصوصی 

این حوزه را ارائه کرد.
در این نامه آمده اســت: میــدان گازی پارس جنوبی، 
بزرگترین میدان گاز غنی دنیا اســت که حجم ذخایر 
درجای گاز غنــی آن حدود ۵۰ تریلیــون متر مکعب 
برآورد می شود. این میدان در گستره ای به پهنای ۹۷۰۰ 
کیلومترمربع در آب های خلیج فارس، مشــترک بین 

کشورهای ایران و قطر واقع شده است.
حدود ۳۷۰۰ کیلومتر مربع آن در آب های ســرزمینی 
ایران و حــدود ۶۰۰۰ کیلومتر مربــع آن در آب های 
سرزمینی قطر قراردارد. از حجم ذخایر درجای یادشده، 
طبق برآوردهای اولیه ســهم ایران از این میدان حدود 
۱۴ تریلیون مترمکعب و سهم قطر حدود ۳۷ تریلیون 
مترمکعب اســت. البته در آخرین مطالعاتی که توسط 
شــرکت نفت و گاز پارس صورت گرفتــه، با تجمیع 
اطلاعات تولیدی و توصیفی به دســت آمــده از حفر 
چاه های متعدد، حجم ذخایر کشور کمتر از برآورد اولیه 
و حدود ۱۱.۵ تریلیون مترمکعب تخمین زده شده است.

در حال حاضر این میــدان گازی، منبع تامین بیش از 
۷۰ درصد از گاز تولیدی کشور است و با توجه به سهم 
بیش از ۷۰ درصدی گاز طبیعی در تامین انرژی کشور، 
می توان گفت که این میدان بــه تنهایی بیش از نصف 
انرژی مصرفی کشور را تامین می کند. علاوه بر تامین 
انرژی، ادامه فعالیت بســیاری از صنایع پایین دستی 
 که خوراک ورودی آنها از این میدان اســت، نیز وابسته 

به تولیدات آن است.

شکست انحصار مشاوران املاک و دلالانرشد ۵۴ درصدی متوسط درآمد خانوار شهری 

هشدار درباره افت فشاره مهمترین منبع گاز 

گروه اقتصاد ایران وجهان
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فروشــندگان لوازم خانگی کالاها را با قیمت ســال 
گذشته به فروش می رسانند با این حال کمتر مشتری 
در بازار وجود دارد و بیشــتر خریداران لوازم خانگی 
تمایل به خرید نیاز خــود آن هم از طریق طرح های 

اعتباری دارند.
به گزارش تســنیم، در طول ماه های اخیر بازار لوازم 
خانگی با افزایش عرضه و کاهش تقاضا روبرو شــده 
است. به نحوی که در سطح بازار روند کاهشی قیمت ها 
تاحد قابل توجهی ادامه دارد اما از آن طرف واحدهای 
تولیدی که قیمت های محصــولات خود را افزایش 
داده اند به فروش کالا آن هم به صــورت اعتباری و 
تعاونی سوق پیدا کرده اند تا از این محل بتوانند گردش 

مالی خود را انجام دهند.
نکته مهم اینجاست فروشندگان لوازم خانگی کالاها را 
با قیمت سال گذشته به فروش می رسانند با این حال 
کمتر مشتری در بازار وجود دارد و بیشتر خریداران 
لوازم خانگی تمایل به خرید نیاز خود آن هم از طریق 

طرح های اعتباری دارند.
یکی از فروشــندگان لــوازم خانگــی می گوید: از 
اردیبهشت ماه امسال کارخانجات 20 تا 35 درصد 

قیمت محصولات خود را افزایش داده اند اما به دلیل 
اینکه قیمت کالا در بــازار روند کاهشــی دارد آنها 
نمی توانند با قیمت های خود کالا در بازار بفروشند و 
عمده فروش خود را به طرح های اعتباری و تخصیص 
وام انجام می دهند. تا از این محل هم مصرف کننده 
بتواند کالا تهیه کند و از طرف دیگر آنها فروش خود 

را داشته باشند.
وی افزود: هم اکنون لباسشــویی که در کارخانه 21 
میلیون و 700 هزار تومان قیمت خورده اما در بازار 
18 میلیون و 500 است. یخچال سایدبای ساید 23 
میلیون و 500 تومانی نیز با قیمت 19 میلیون و 500 
هزار تومانی مشتری نقد ندارد. در تلویزیون هم کاهش 
قیمت ها حدود دو تا سه میلیون تومن نسبت به قیمت 
کارخانه است. این فروشنده تصریح کرد: مردم درآمد 
کافی برای خرید نقدی ندارند ما نیز با کاهش قیمت ها 
می خواهیم مطالبات مالی خود را پرداخت کنیم به نظر 
می رسد با ادامه این روند اکثر واحدها به سمت فروش 
اعتباری بروند اما نکته جالب اینجاست در بازار لوازم 
خانگی وفور کالا از داخلی تا خارجی است اما تقاضا 

بسیار کم است.

سخنگوی کمیسیون ویژه جهش تولید مجلس گفت: 
بورس باید منبعی برای تامین مالی شرکت ها و واحدهی 
اقتصادی باشــد، چرا که آثار تورمی ندارد و شرکت ها 
می توانند دسترسی راحتی به منابع داشته باشند. به 
گزارش تسنیم، محمد قسیم عثمانی در تشریح نشست 
دیروز کمیسیون متبوع خود گفت: وزیر امور اقتصاد و 
دارایی مهمان کمیسیون ویژه جهش تولید مجلس بود 
و در این جلسه مباحثی در خصوص حذف موانع صدور 
مجوزهای تولید و فعالیت های اقتصادی و تامین مالی 
طرح های اقتصادی بدون آثار تورمی مطرح شد. نماینده 
مردم بوکان در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: عمده 
بحث های مطرح شده در جلسه کمیسیون ویژه جهش 
تولید با وزیر اقتصاد در زمینه چگونگی کمک به حوزه 
تولید در شرایطی که بانکها پرداخت تسهیلات را متوقف 
کرده اند بود. جهش تولید مستلزم تسهیلات بانکی و 
مالی است. وی افزود: یکی دیگر از مباحث مطرح شده 

نشست نمایندگان عضو کمیسیون ویژه جهش تولید و 
نظارت بر اجرای اصل44قانون اساسی مجلس با همتی 
در زمینه چگونگی تامین مالی واحدهای اقتصادی بدون 
خلق نقدینگی و تورم بود. این نماینده مردم در مجلس 
شورای اسلامی، عنوان کرد: یکی دیگر از موضوعاتی 
که به صورت جدی در نشســت با وزیر اقتصاد مطرح 
شد در خصوص بازار سرمایه و راهکارهای موجود برای 
بازگرداندن اعتماد عمومی و رونق مجدد بورس به نحوی 
که بتواند منبعی برای تامین مالی شرکت ها و واحدهی 
اقتصادی بود زیرا آثار تورمی ندارد و شرکت ها می توانند 
دسترسی راحتی به منابع داشته باشند. عثمانی عنوان 
کرد: مقرر شد در آینده جلسات مستمری بین وزارت 
امور اقتصاد و دارایی با کمیســیون ویژه تشکیل شود 
تا جهش تولید مدنظر رقم بخورد و با مشارکت مردم 
بتوانیم شاهد افزایش تولید ناخالص ملی، افزایش قدرت 

پول ملی و کاهش تورم باشیم.

نائب رئیــس اتحادیه املاک 
گفت: قیمت مسکن در بازه 
زمانی یک ســاله، 17 درصد 
افزایش یافته است. وضعیت 
فعلی این بازار یک زنگ خطر 
جدی برای مستاجران به شمار می رود زیرا قدرت خرید 
آنها کاهش یافته اســت. داوود بیگی نژاد نایب رئیس 
اتحادیه امــلاک در گفت وگو با مهر با اشــاره به اینکه 
هم اکنون بازار مسکن برخلاف رسم های دهه های اخیر 
خود حرکت می کند، گفت: بــا توجه به اینکه در فصل 
جابه جایی مستأجران قرار داریم باید رشد آمار معاملات 
در بازار مسکن چشــمگیر بود، در حالی که این بازار در 

رکود شدید همراه با تورم دست و پنجه نرم می کند.
وی افزود: بر اساس آمار تحولات بازار مسکن که بانک 
مرکزی طی روزهای اخیر منتشر کرده، منطقه 5 و سپس 
مناطق 10، 2 و 4 بیشترین میزان معاملات مسکن را ثبت 
کردند، اما نکته حائز اهمیت اینجاست که بیشترین تعداد 
قراردادها مربوطه به آپارتمان های بالای 20 سال است، 
آمار و روند معاملات مسکن حاکی از آن است که قدرت و 

توان مالی آحاد جامعه برای خرید و اجاره واحدهای نوساز 
کاهش یافته است.

نایب رئیس اتحادیه املاک تصریح کرد: وضعیت بازار 
مسکن یک زنگ خطر به شمار می رود و قیمت مسکن 
نســبت به بازه زمانی مشابه سال گذشــته، 17 درصد 
افزایش یافته است. رونق در بازار مسکن تا زمانی وجود 
دارد که عرضه و تقاضایی باشد اما هم اکنون با توجه به 
وضعیت بازار فعلی مسکن تقاضایی وجود ندارد و دیگر 
مستأجران به دنبال خرید خانه نیستند، زیرا قدرت مالی 

خرید ندارند.
وی با اشاره به اینکه فعالان بازار مسکن به قانون گذاری 
دستوری دولت، توجهی ندارند، افزود: با توجه به افزایش 
بالاتر از نرخ تعیین شــده، قیمت اجاره بها و مســکن 
مشخص اســت که قیمت گذاری در بازار مسکن بدون 
توجه به قانون گذاری های اخیر صورت می گیرد اما عده ای 
برخلاف واقعیت تصور می کنند، قیمت مسکن توسط 
مشاوران املاک افزایش می یابد؛ درحالیکه چنین نیست.

داوود بیگی نژاد می گوید که در تمام ابعاد بازار مسکن 
می توان رکود تورمی را مشــاهده کرد. البته این رکود 
در بازارهای دیگر نیز مشاهده می شود اما هیچ کجا به 
اندازه بازار مسکن، شدت ندارد. طبیعی است که رکود 

بیش از هر بازار دیگری روی بازار ملک و مستغلات اثر 
داشته باشد؛ چرا که نقدینگی این بازار کم است و قابلیت 
تبدیل به نقدینگی این کالا نیز پایین می باشد. در نتیجه، 
ضمن ایجاد رکود در معاملات، تورم نیز لحظه به لحظه 

بالاتر می رود.
داوود بیگی نژاد اعتقاد دارد که برخلاف تصور رایج، گرانی 
مسکن تقصیر مشاوران املاک نیست. اگر امروز بسیاری 
از مستاجران، دیگر رویای خانه دار شدن را هم در سر نمی 
پرورانند، به خاطر مشکلات اقتصاد کلان، تحریم ها و تورم 
است. بنابراین لازم نیست که با اقدامات مختلف، دست 
مشاوران املاک را بست و اجازه نداد که فعالیت های خود 

را به درستی انجام بدهند.
بیگی نــژاد در بخش دیگری از صحبــت های خود به 
پیامدهای ناشــی از این تــورم و رکود اشــاره کرد و 
خاطرنشان ساخت که خیلی از مســتاجران به دلیل 
عدم توان مالــی لازم برای تمدیــد قراردادهای خود، 
ناچاراً به حواشی شــهر و مناطق جنوبی کوچ کردند. 
واقعیت اینجاست که حتی کاهش چند میلیونی قیمت 
مســکن نیز در نهایت تاثیر خاصی روی قدرت خرید 
مردم ندارد چرا که در طی سال های گذشته، فاصله ای 
عظیم میان درآمد مردم و قیمت هر متر مربع مسکن به 

وجود آمده که به این سادگی قابل رفع نیست. کاهش 
معاملات مسکن باعث شده که متقاضیان خرید به بازار 
اجاره روی بیاورند و این بازار را نیز دچار اختلال نمایند. 
حجم تقاضا در بــازار اجاره همواره بالاســت و همین 
موضوع سبب می شــود که هیچوقت نرخ اجاره پایین 
نیاید. تا زمانی که متقاضی اجاره وجود داشــته باشد، 
 تصویب سقف 25 درصد و غیره اثری روی مالک و موجر 

نخواهد داشت. شایلی قرایی
News kasbokar@gmail.com

قیمت مسکن در یک سال ۱۷ درصد افزایش یافته است

استقبال مستاجران از واحدهای کوچک متراژ

تامین منابع از طریق بورس اثر تورمی ندارد

استقبال از طرح های اعتباری خرید بیشتر شد

وفور کالا در بازار لوازم خانگی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 آراء صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان ها ی فاقد سند رسمی مسقر در واحد ثبتی کوهدشت تصرفات 
مالکانه و بلامعارض متقاضیان. لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند ، می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد واملاک محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 

مرجع قضایی تقدیم نمایند.
برابر تقاضای آقا/خانم )مصطفی بساط بیگی( فرزند )کرم ویس( نسبت به )6 دانگ یک باب/قطعه دکان تجاری( به مساحت )12.00( مترمربع 
مجزی شده از پلاک شماره )(فرعی از )65( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملک کوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/خانم )ناصر 

نادری عمله( 
برابر تقاضای آقا/خانم )طلا بانو همتی( فرزند )ططر( نسبت به )6 دانگ یک باب/قطعه عمارت( به مساحت )170.84( مترمربع مجزی شده از پلاک 

شماره )77(فرعی از )64( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملک کوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/خانم )مرتضی مهدی پور(
برابر تقاضای آقا/خانم )فرنگیس غلامیان ولی اباد( فرزند )حقعلی( نسبت به )شش دانگ یک باب/قطعه عمارت( به مساحت )90.18( مترمربع 
مجزی شده از پلاک شــماره )0( فرعی از )52( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملک کوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/خانم 

)رستم خسروی(
برابر تقاضای آقا/خانم )رضاکرم کاکی پور( فرزند )علی کرم( نسبت به )3 دانگ یک باب/قطعه مزروعی( به مساحت )12646.71( مترمربع مجزی 
شده از پلاک شماره )(فرعی از )71( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملک کوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/خانم )جعفر علی 

ومومنعلی کوشکی( 
برابر تقاضای آقا/خانم )مراد کاکی پور( فرزند )علی کرم( نسبت به )3 دانگ یک باب/قطعه مزروعی( به مساحت )12646.71( مترمربع مجزی 
شده از پلاک شماره )(فرعی از )71( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملک کوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/خانم )جعفر علی 

ومومنعلی کوشکی( 
برابر تقاضای آقا/خانم )رضاکرم کاکی پور( فرزند )علی کرم( نسبت به )3 دانگ یک باب/قطعه مزروعی( به مساحت )5034.73( مترمربع مجزی 
شده از پلاک شماره )(فرعی از )71( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملک کوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/خانم )جعفر علی 

ومومنعلی کوشکی(
برابر تقاضای آقا/خانم )رضاکرم کاکی پور( فرزند )علی کرم( نسبت به )3 دانگ یک باب/قطعه مزروعی( به مساحت )1468.86( مترمربع مجزی 
شده از پلاک شماره )(فرعی از )71( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملک کوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/خانم )جعفر علی 

ومومنعلی کوشکی(  
برابر تقاضای آقا/خانم )مراد کاکی پور( فرزند )علی کرم( نســبت به )3 دانگ یک باب/قطعه مزروعی( به مساحت )5034.73( مترمربع مجزی 
شده از پلاک شماره )(فرعی از )71( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملک کوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/خانم )جعفر علی 

ومومنعلی کوشکی(  
برابر تقاضای آقا/خانم )مراد کاکی پور( فرزند )علی کرم( نســبت به )3 دانگ یک باب/قطعه مزروعی( به مساحت )1468.86( مترمربع مجزی 
شده از پلاک شماره )(فرعی از )71( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملک کوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/خانم )جعفر علی 

ومومنعلی کوشکی(  
برابر تقاضای آقا/خانم )روح الله عزیزی( فرزند )احمدبگ( نسبت به )6 دانگ یک باب/قطعه عمارت( به مساحت )32.59( مترمربع مجزی شده از 
پلاک شماره )(فرعی از )65( اصلی واقع در بخش )7( حوزه ثبت ملک کوهدشت لرستان خروجی از مالکیت اولیه آقای/خانم )حسینقلی نوروزی(  

تاریخ انتشار نوبت اول  : )1403/06/17 (   
تاریخ انتشار نوبت دوم: ) 1403/07/01(    

فرشاد کورانی نیا
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کوهدشت

شناسه آگهی 1782198

آگهی قانون تعیین تكلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای 14036031010579 مورخ 
1403/05/03 هیات قانون تعیین تکلیف. موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در 
واحد ثبتی  چمستان تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای / خانم محمد علی 
غنی فرزند حسن نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 
238/67  متر مربع به شماره پلاک 489 فرعی از 19 اصلی واقع در قریه چمازکلا 
بخش 11 خریداری شده از آقای و خانم ثریا اصغری مالک رسمی محرز گردیده 
است لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضیعت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 
روز از طریق این روزنامه و محلی / سراسری در شهرها منتشر و در روستاها رای 
هیات الصاق تا در صورتیکه اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته 
باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه 
اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض 
باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که 
در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی 
که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت مینماید 

و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/06/17 
تاریخ انتشار نوبت دوم 1403/07/01 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک چمستان 
عین اله تیموری 

شناسه آگهی 1782410 

آگهی قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی حوزه ثبتی میاندورود

نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمان های 
فاقد سند رســمی مصوب 1390/09/20 و برابر رای شــماره 22002986 مورخ 
1403/06/01 هیات قریه برگه  کلاسه 148-1403 موضوع ماده یک قانون مذکور 
مستقر در واحد ثبتی میاندورود  تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای/خانم 
سیده سمیرا ولی نژاد نوذری فرزند سید هادی نسبت به ششدانگ عرصه و اعیان  باغ 
به مساحت 18276/89 مترمربع از شماره پلاک - فرعی از 11- اصلی  واقع در برگه 
بخش 9 خریداری مع الواسطه /بدون واسطه از آقای/خانم حاجیه سمین نوذری مالک 
رسمی محرز گردیده است.لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در 
دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر 
و در روستاها علاوه بر انتشار آگهی ، رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها 
از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم 
و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره 
ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 

مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .
م.الف 1791260

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/07/01  
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/15

قدیر یوسفی نیا رئیس اداره ثبت اسناد و املاک میاندرود

آگهی مزایده اموال منقول پرونده اجرایی کلاسه 1۴۰3۰۰۲۵۶

به موجب پرونده اجرائی کلاسه فوق یک دانگ از ششدانگ یک دستگاه اتومبیل سواری سیستم سایپا تیپ کوییک رنگ سفید روغنی مدل 1401 
دارای 4 سیلندر دو محور سوخت بنزین با پلاک انتظامی ایران 46- 993 ه 48 متعلق به خانم زینت بهاری با شماره موتور M 15 / 9703530 و شماره 
شاسی NAS 841100 N 1145290 در قبال چک 400007/669568 – 1402/08/28 بازداشت میباشد وضعیت ظاهری و فنی خودرو در زمان 
بازدید: اطاق: بدنه سپرجلو و عقب + گلگیر عقب چپ و درب عقب راست دارای رنگ میباشد گلگیر عقب راست دارای خط و خش + قاب دور چرخ عقب 
راست شکسته چراغ جلو است شکسته است موتور خاموش به علت نبودن سوئیچ شیشه ها سالم لاستیکها 50 درصد تجهیزات داخلی فابریک کار کرده 
دارای رادیوپخش میباشد مشخصات فنی خودرو با مندرجات اسناد ابرازی مطابقت دارد از بیمه اطلاعی در دسترس نمی باشد طبق نظر کارشناس 
رسمی دادگســتری در مورخ 1403/02/16 ارزش یک دانگ خودروی مذکور به مبلغ 533/000/000 ریال ارزیابی شده که از طریق مزایده روز سه 
شنبه مورخ 1403/07/03  از ساعت 9 الی 12 به نشانی کرج- بلوار یادگار امام - پل شهدای روحانی پارکینگ ثامن برگزار میگردد مزایده یک دانگ 
خودرو مذکور از مبلغ 533/000/000  ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته میشود لازم به ذکر است پرداخت بدهیهای مربوط به 
خودرو در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهیهای مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده 
یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ پایه کارشناسی به حساب سپرده ثبت و حضور خریدار یا 
نماینده قانونی او در جلسه مزایده است برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت 
تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز 
خواهد شد در اینصورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط مزایده تجدید میگردد در صورت وجود مازاد وجوه پرداختی بابت هزینههای فوق از محل 
مازاد به برنده مزایده مسترد خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول میگردد ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی گردد مزایده روز اداری بعد 

از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد.
تاریخ انتشار : 1403/06/21 

رئیس اداره اجرای ذمه کرج – صمدیان
شناسه آگهی 1791548

آگهی قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه شهرستان ساری منطقه یک
 برابر رای شماره 140360310001002553مورخ 1403/06/21 که در هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی منطقه یک ساری تصرفات 
مالکانه آقای ناصر اسفندیار فرزند مسلم نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین  زراعی به مساحت 2030/8 مترمربع پلاک 761 فرعی از 15 فرعی از 3434 اصلی واقع در قریه شرفدارکلاه بخش یک ثبت ساری خریداری 
از مالک رسمی با کسر سهم وقف محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. کلاسه پرونده 1403/167 
 م.الف 1790115

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/07/01     تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/16
یاسر ملكی سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک شهرستان ساری

تامین زمین برای تولید مسكن
فرشید ایلاتی کارشناس مسكن

قدرت خرید مردم در بازار مسکن کاهش یافته است. 
نباید با یک نگاه بازاری به این مسئله، پیشنهادی مانند 
مسکن 25 متری ارائه دهیم، باید کاری کنیم تا قدرت 
خرید مردم در بازار مسکن را افزایش دهیم. این کار را 
با یک سری ابزارها مانند صندوق های سرمایه گذاری 

املاک، ریت ها)Reits( و.. افزایش دهیم.
باید مسکن را به شــرط تملک به مردم واگذاری 
کنیم. به عنوان یک واحد 50 متری تملک می شود 
و خریدار فقط قدرت خرید 25 متر از آن را دارد. در 
همان ابتدا به اندازه 25 متر به فروشــنده پرداخت 
می شــود و طی یک بازه مثلًا 10 ساله با پرداخت 
اجاره 25 متر بقیه به صورت اقساط، خریدار مالک 

واحد می شود.
در یک سری کشورها مانند تایوان، سنگاپور و هنگ 
کنگ خانه های کپسولی و 6 متری ساخته می شود. 
این کشورها جزیره هستند و زمین ندارند. این در 
حالی است که در ایران کشور وسیعی است و زمین 
داریم و زیر یک درصد آن را به عنوان ســکونت گاه 

مورد استفاده قرار داده ایم.
باید محدوده شهرها و روســتاها را بزرگ تر کنیم. 
وقتی در جزیره ها زمین نیست چاره ای جز ساخت 
خانه کپسولی نیســت. اما این در شأن مردم ایران 
نیست که مسکن 25 متری بسازیم و معتقدیم باید 
با افرادی که چنین پیشنهاداتی می دهند، برخورد 
شود. مساله مسکن 25 متری خط یک اخبار است 
و باید جلو این کار گرفته شود، افزود: این کار تبعات 

اقتصادی و اجتماعی برای کشور به دنبال دارد.
در صورتی که دولت بتواند سیســتمی یکپارچه و 
جامع برای مدیریت بازار مســکن راه اندازی کند، 
می تواند به شکل هوشمندانه، نیازهای مستاجران 
و مالکان را شناسایی کرده و در راستای حل آن ها 
بکوشد. در نهایت، کارایی برنامه های مسکن بالاتر 

می رود و رضایت عمومی حاصل می شود.
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فناوری و 
اطلاعات

وزیر ارتباطات خبر داد؛
تشکیل تیم ویژه کیفیت اینترنت

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات از تشکیل یک تیم ویژه در بحث آسیب شناسی 
چالش های شبکه و کیفیت ارتباطات در این وزارتخانه خبر داد.

به گزارش مهر، ستار هاشمی در پاسخ به سوالی درباره کیفیت اینترنت و ارتقا آن 
و همچنین فیلترینگ توضیح داد و اظهار کرد: بحث شــبکه به طور کلی دو بعد 
متفاوت داد؛ یک بعد بحث کیفیت خدمات و ارتباطات است که مشخصاً در حوزه 
مأموریت وزارت ارتباطات قرار می گیرد و ما حتمــاً با جدیت را دنبال می کنیم و 
امیدواریم در بحث ارتقا کیفیت ارتباطات و دسترسی ها، خبرهای خوبی را به مردم 
بدهیم، یعنی تغییراتی که به معنای واقعی، مردم آن را در زندگی خود حس کنند.

وزیر ارتباطات افزود: یکی از مطالبه گران جدی در بحث اینترنت در خانه، پسرم 
اســت که پای کار شــبکه اســت و مرتب مطالعه می کند و ما خودمان را مکلف 
می دانیم که این موضوع را با جدیت دنبال کنیم. هاشمی در ادامه اعلام کرد که در 
حال حاضر یک تیم ویژه ای در بحث آسیب شناسی چالش های شبکه و کیفیت 

ارتباطات در وزارت ارتباطات مشغول به کار است.
وی خاطرنشان کرد: در بحث سیاســتگذاری، همانطوری که همه می دانیم این 
مقوله در وزارت ارتباطات انجام نمی شود اما ما ســاز و کارهایی را در آنجا در نظر 
گرفته ایم که کنشگری فعال داشته باشیم و انشاالله در قالب سیاستگذاری های 
کلی، مدل ها و شیوه های جدیدی را به لایه سیاستگذاری ارائه دهیم و امیدوارم در 

این لایه اتفاقات خوبی بیفتد.

هوش مصنوعی تاریخچه زمین را کشف می کند
محققان دانشگاه اســتنفورد ابزار هوش مصنوعی به نام SandAI ابداع کرده اند 
که برای کشف تاریخچه دانه های شن کوارتزی که قدمتشان به چندصد میلیون 
سال می رسد، به کار می رود. به گزارش مهر به نقل از اینترستینگ انجینرینگ، 
محققان با کمک این ابزار می توانند به طور دقیق مشخص کنند آیا دانه های شن به 
وسیله نیروهایی مانند باد، رودخانه، امواج یا یخچال ها شکل گرفته و ذخیره شده 
اند یا خیر. این دستاورد روشی نوین برای اکتشاف تاریخچه زمین شناختی شن با 

دقت خارق العاده فراهم می کند یا خیر.
مایکل هاســون رهبر پژوهــش می گوید: تحقیــق روی رســوباتی که تغییری 
در آنها ایجاد نشــده مانند وارد شــدن به یک ماشــین زمان اســت. فرد دقیقاً 
متوجه رویدادهــای روی زمیــن، حتی آنچه کــه میلیون ها ســال قبل اتفاق 
 افتــاده، می شــود. SandAI جزئیاتــی تــازه بــه اطلاعاتــی کــه می توانیم

 استخراج کنیم، می افزاید.
روش SandAI مبتنی بر ماشــین یادگیری اســت و فرآیند ســنتی و زمان بر 
تحلیــل ریزبافت را کمــی و ســازگارتر می کنــد و دانه های شــن را برای یک 
ارزیابی جامع تحلیــل می کند. متیو لاپورت مؤلف ارشــد تحقیــق در این باره 
می گوید: ما به جای آنکــه از یک محقق انســانی برای تحلیل و بررســی بافت 
دانه های مورد نظر در مقایســه با دانه های شن دیگر اســتفاده کنیم، به ماشین 
یادگیری رجوع کردیــم تا تحلیل ریزبافت دقیق تــر و قدرتمندتری فراهم کند. 
 ابزار ما مســیری به کاربردهای مختلف تحلیــل ریز بافتی فراهــم می کند که 

قبلًا در دسترس نبودند.
علاوه بــر آن هوش مصنوعی می توانــد تحقیقات نوین را بــه خصوص در حوزه 

استخراج غیرقانونی شن و ماسه ارتقا دهد.
محققان برای توسعه این سیستم از شبکه عصبی استفاده کردند که برای تقلید 
دقیق فرایند یادگیری مغز انسان طراحی شده است. در این سیستم پیش بینی های 
درست ارتباط بین نورون های عصبی شــبکه را قدرتمندتر می کنند و در نتیجه 
مدل هوش مصنوعی مذکور از اشــتباهات خود درس می گیرد. در همین راستا 
محققان صدها تصویر میکروسکوپ الکترونی از دانه های شن محیط های مختلف 

را بررسی کردند.
این شبکه عصبی با تحلیل تصاویر به خود آموزش داد و ویژگی های نامحسوسی 
 Sand AI .را شناسایی کرد که ممکن است محققان انســانی متوجه آن نشوند 

پیش بینی های خود را بهبود بخشید و به دقت خارق العاده ۹۰ درصد رسید.

نیازمند بازنگری در برنامه های آموزشی هستیم
رئیس دانشــگاه صنعتــی امیرکبیــر با اشــاره به کاهــش تولیــدات علمی 
و تغییــر در ســطح رتبه بندی هــای دانشــگاه ها در جهــان همچنیــن افول 
فعالیت ها و مطالعــات صنعتی گفــت: امروز نیاز بــه بازنگــری در برنامه های 
 آموزشــی بــرای ایجــاد تحول هســتیم تــا ایــران بتوانــد جایگاه خــود را 

در دنیا حفظ کند.
به گزارش ایرنا از دانشگاه صنعتی امیرکبیر، نشست شهریور مجمع دانشگاهیان 
انقلاب اسلامی با حضور علیرضا رهایی رئیس دانشگاه صنعتی امیرکبیر، مصطفی 
مصلح زاده دکتری علوم و روابط بین الملل، استاد دانشگاه و سفیر سابق ایران در 
اردن با محور بررسی مسائل سیاسی در منطقه و اساتیدی از دانشگاه های تهران و 
مراکز استان ها به صورت حضوری و مجازی برگزار شد و در پایان نشست اعضای 

شرکت کننده سئوالات خود در این زمینه مطرح کردند.
رهایی در این نشست با اشاره به اینکه شروع ســال تحصیلی تاکید کرد: اگر چه 
توقفی در فعالیــت های علمی در فصول مختلف نیســت. بعد از ایام تابســتان، 
فعالیت های متفرقه و کاهش حضور دانشــجویان، کارکنان و اســاتید، شــروع 
 سال تحصیلی در شــهریور و مهر ایامی مبارک و شروع مجدد برای فعالیت های 

علمی است.
وی ادامــه داد: ارزیابی فعالیت های علمی در چند ســال اخیر به خصوص بعد از 
شیوع کرونا و حوادث بعد از آن نشان هنده کاهش تولیدات علمی و تغییر وضعیت 
دانشگاه ها در سطح رتبه بندی های جهانی بود. فعالیت ها و مطالعات صنعتی نیز 
کاهش یافت؛ بنابراین امروز نیاز به بازنگری در برنامه های آموزشــی برای ایجاد 
تحول علمی در کشــور داریم تا ایران بتواند جایگاه علمی شایسته خود را در دنیا 

حفظ کند.
رئیس دانشگاه صنعتی امیرکبیر همچنین به مساله فلسطین اشاره کرد و خاطر 
نشان کرد: امروز مساله اصلی جهان اسلام مسئله فلسطین است و وزن بمب هایی 
که روی خاک این کشــور ریخته شده است، نشــان می دهد تقریبا همه دنیای 
اســتکباری به نحوی متحد ضد مردم ستم دیده فلسطین عمل می کنند. عکس 
العملی در زمینه حفظ حقوق بشــری نیز مطرح نمی شود. کجای این کشتار بی 

رحمانه با حقوق بشر سازگار است.
وی ادامه داد: متاسفانه همه موازین اســلامی و بین المللی در مسئله فلسطین 
زیر پا گداشته می شــود و حتی از کشورهای اســلامی نیز صدایی برنمی خیزد؛ 
مگر فریاد حق طلبانه جوانان و دانشــجویان که در چند ماه اخیر اعتراضاتی رادر 
آمریکا و برخی کشورهای غربی و شرقی شــروع کردند و درخواست توقف نسل 
کشی بیرحمانه مردم ستم دیده فلســطین را دارند ، اگرچه رژیم صهیونیستی 
 بی توجه به این اعتراضات وبا چراغ ســبز دول کشــورهای غربــی و امریکا کار 

خود را ادامه می دهد.
رهایی با بیان اینکه محور بحث این نشســت تحلیل مســائل سیاسی در منطقه 
است، گفت: در این جلسه ابعاد مساله فلسطین از جنبه های مختلف به خصوص 
درمورد مواضع دولت ها و مردم کشــورها بررسی می شود تا نسل جوان درکشور 
 ما با شناخت بیشــتر تحلیل دقیقی از مســائل سیاسی در ســطح بین المللی

 داشته باشد.

اخبار

معاون علمی رییس جمهور با اشاره 
به اینکه موضوع رفع مشــکلات 
حــوزه بلاکچیــن و رمزارزها در 
معاونت بررسی خواهد شد و ما با 
دستگاه های مختلف رایزنی می 

کنیم، گفت: حتما این کار نیازمند قانون است.
به گزارش مهر به نقل از مرکز ملی فضای مجازی، دکتر 
حسین افشــین معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان رئیــس جمهور صبــح امروز )۲۷ شــهریور( در 
نشست هم اندیشی قانون گذاری حوزه رمزدارایی ها و 
بلاکچین که در مرکز ملی فضای مجازی با حضور فعالان 
و کارشناسان این حوزه برگزار شد، طی سخنانی اظهار 
داشت: همواره فناوری های جدید در کنار برخی معایب، 
مزایای زیادی دارند اما متأسفانه در کشور ما از آنجا که 
عیب ها برجسته می شــود و صداهایی که بیانگر عیوب 
باشد، بلندتر است موجب می شود تا مزایا به حاشیه برود.

وی با بیان اینکه وظیفه خود می دانم تا از فناوری های 
نوظهور در دولت، نمایندگی و حمایت و هماهنگی بین 
دســتگاه های مختلف را ایجاد کنم، گفت: پدیده های 
نوظهوری که به حوزه پولی و مالی کشــور برمی گردد 

حساسیت هایی دارد از جمله اینکه باید حاکمیت پولی 
کشور را به رسمیت بشناسیم و این نیازمند این است که 
با وزارت اقتصاد، بانک مرکزی و سایر دستگاه های مرتبط 

وارد تعامل شویم.
افشین به پشتیبانی هایی که در این حوزه نیاز است اشاره 
کرد و افزود: مرکز ملی فضای مجــازی بعنوان یک نهاد 
حاکمیتی می تواند این پشتیبانی را انجام دهد و تسهیل گر 
باشد. دکتر آقامیری رئیس مرکز ملی فضای مجازی دید 
بسیار بازی در این زمینه دارند و از جنس فناوری و نوآوری 

هستند و این کمک می کند تا مشکلات را حل کنیم.
معاون علمی رئیس جمهور با تاکید بر اینکه ما نیازمند 
تعامل دوطرفه هستیم و باید روایت از رمزارز یک روایت 
جدید باشد، خاطرنشــان کرد: ما خودمان را متولی این 
کار می دانیم؛ همچنین باید به بانک مرکزی هم فرصت 
بدهیم و دغدغه آنها هم بشنویم و دوطرف در حل مشکل 
گام برداریم و قــول می دهم رایزنی ها را در ســطح بالا 

انجام دهم.
وی ادامــه داد: موضوع رفع مشــکلات حوزه بلاکچین 
و رمزارزهــا در معاونــت بررســی خواهد شــد و ما با 
دســتگاه های مختلف رایزنی می کنیم و به نمایندگی 
از شما در دولت، یک همدلی ایجاد خواهیم کرد. حتماً 
این کار نیازمند قانون اســت و لایحه ای هم مورد توافق 
دوستان تهیه شده و اگر در این حوزه قانونگذاری شود، 

بسیاری از مشکلات حل خواهد شد چراکه چارچوب های 
فعالیت مشخص شده است.

افشین با بیان اینکه تاکیدات مقام معظم رهبری هم بر 
این است که در پدیده های نوظهور دیدگاه سلبی نداشته 
باشــیم، گفت: تلاش ما این اســت که با برگزاری چند 
نشست در معاونت علمی و ستاد اقتصاد دیجیتال به یک 
جمع بندی و مفهوم مشترک برسیم و این قول را می دهم 
که در دوره جدید با تلاش هایی کــه برای حل موضوع 

انجام می دهیم، تغییر را احســاس کنید. معاون رئیس 
جمهور با بیان اینکه تلاش می کنیم در هماهنگی با مرکز 
ملی فضای مجازی گره رمزارزها را باز کنیم، اظهار داشت: 
از آقای دکتر آقامیری رئیــس محترم مرکز ملی فضای 
مجازی تشــکر می کنیم و باعث افتخار است که ارتباط 
بین فعالان رمزارزها و معاونت علمــی با میانجی گری 
و وساطت مرکز ملی برقرار شــده است این اتفاق بسیار 

مبارکی خواهد بود.

مشکلات حوزه بلاکچین و رمزارزها در معاونت پیگیری می شود

تهیه لایحه  برای قانونگذاری رمزارزها
News kasbokar@gmail.com

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: فصل الخطاب 
فعالیت هــای ما در مجموعه بــزرگ وزارت ارتباطات 

دستورات و منویات مقام معظم رهبری است.
به گزارش وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، در جلسه 
شورای معاونان وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، به 
ریاست سیدستار هاشمی، وزیر ارتباطات، آئین تکریم 
و معارفه شماری از معاونان وزیر ارتباطات شاملِ رئیس 
ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، رئیس 
هیأت مدیره و مدیر عامل شرکت ارتباطات زیرساخت، 
معاون توسعه منابع انســانی، مدیرکل دفتر وزارتی و 

رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی برگزار شد.
وزیر ارتباطات در این جلســه، ضمــن تبریک میلاد 
پیامبر رحمت و مهربانی )ص( و امام جعفر صادق )ع( 
از همدلی موجود میان معاونان و مدیران سابق و جدید 
ابراز خشــنودی و از زحمات مسئولان ســابق وزارت 

قدردانی کرد.
هاشمی از جهتِ یادآوری، با تبیین اصول منشور اخلاق 
حرفه ای و مدیریتی در وزارت ارتباطات چند موضوع را 
خطاب به مدیران و مسئولان ارشد و میانی وزارت مطرح 
و تاکید کرد: فصل الخطاب فعالیت های ما در مجموعه 
بزرگ وزارت ارتباطات دستورات و منویات مقام معظم 

رهبری است.
وی با اشاره به ضرورت رعایت صداقت در رفتار و گفتار 
گفت: یکی از محاسنی که ریاســت محترم جمهوری 
دارند، برخورد و رفتار صادقانه و شــفاف با مردم است 

که ما نیز در مجموعه می توانیم این نگاه و رویکرد را در 
فعالیت ها به کار گیریم و آن را هرچه بیشتر ارتقا دهیم.

هاشمی همچنین به لزوم رعایت دقت و صحت در ارائه 
آمار و ارقــام در گزارش عملکردهای مجموعه اشــاره 
و خطاب به معاونان و مدیران ارشــد وزارت ارتباطات 
تاکید کرد: حتماً در بحث ارائه آمار و ارقام، نهایت دقت 
را به خرج دهید تا گزارش ها منطبق با واقعیت ها تهیه 

و منتشر شوند.
وی، رعایت حســن خلق و برخــورد محترمانه و نیکو 
با کارکنــان و افراد زیرمجموعه را یــک ارزش ویژه در 
منظومه جدیــد مدیریتی خــود در وزارت ارتباطات 
برشمرد و تصریح کرد: لازمه پذیرش مسئولیت داشتن 
ســعه صدر و تلاش برای تقویــت آن در برخوردها و 

رفتارهای مدیریتی است.
هاشــمی در ادامه با بیان اینکه بحث عدالت محوری و 
رضایت مردم باید در همه شــئونات فعالیت در وزارت 
ارتباطات مورد توجه قرار گیرد، گفت: کســب رضایت 
مردم یک اصل اساسی برای همه ما است چرا که رعایت 

آن، حتماً رضایت خداوند را به دنبال خواهد داشت.
وی در این خصوص به مجموعه مدیران وزارت ارتباطات 
توصیه کرد که یکی از زمینه های ارتقای سطح رضایت 
مندی عمــوم مردم، توجه به مناطــق محروم با هدف 
تحقق اصل عدالت محوری اســت که باید مدنظر قرار 

گیرد.
وزیر ارتباطات همچنین لزوم بــه کارگیری نیروهای 

جوان متخصص و متعهد را یادآور شد و تاکید کرد: مقام 
معظم رهبری در دیدار اخیر هیأت دولت با ایشان بر این 
مهم به طور ویژه تاکید فرمودند که بایستی ظرفیت قابل 
توجهی با اتکا بر نیروهای جوان مبتنی بر شاخص های 
مدیریتی در سطوح مختلف ایجاد و آن را به عنوان یک 

تکلیف مدنظر قرار دهیم.
هاشــمی در این خصوص به اصل جانشین پروری در 
سطوح مختلف مدیریتی کشور اضافه کرد: امیدواریم در 
پایان دوران مسئولیت خود شرایطی فراهم شود تا در 
هر حوزه مسئولیت چند نیروی جوان به عنوان جانشین 
تربیت کرده باشیم. وزیر ارتباطات در ادامه بر ضرورت 
استفاده از ظرفیت بخش خصوصی در حوزه های مختلف 

مأموریتی وزارتخانه تاکید کرد.
هاشمی همچنین با اشــاره به تلاش ها و پیگیری های 
خوبی کــه در این مــدت کوتاه برای بهبــود وضعیت 
معیشتی کارکنان وزارت ارتباطات شده است، تصریح 
کرد: پیگیری امور رفاهی و بهبود وضعیت معیشــتی 
کارکنان می تواند سطح رضایتمندی، حس تعلق خاطر 
و انگیزه خدمــت را در میان بدنه کارکنــان ارتقا و در 

نتیجه، بهره وری را افزایش دهد.
در بخش پایانی جلسه امروز شــورای معاونان وزارت 
ارتباطات، آئین تکریم و معارفه تعــدادی از معاونان و 

مدیران این وزارتخانه برگزار شد.
هاشمی در این مراسم از خدمات و تلاش های مصطفی 
اشرف، مدیرکل پیشــین دفتر وزارتی، هادی اصلان 

زاده، معاون پیشین توســعه سرمایه انسانی و مدیریت 
منابع، امیرمحمد لاجوردی، رئیس پیشــین سازمان 
تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، محمد جعفرپور، 
مدیرعامل پیشین شرکت ارتباطات زیرساخت، محمد 
احسان خرامید، رئیس پیشــین مرکز روابط عمومی و 

اطلاع رسانی وزارت تقدیر کرد.
وزیر ارتباطــات همچنین احکام انتصــاب معاونان و 
مدیران ارشــد جدید وزارتخانه را به صورت جداگانه 
به آن ها اهــدا کرد و برای "مجتبی مــرادی نوروزی"، 
مدیرکل دفتر وزارتــی، "غلامرضا امیــدی"، معاون 
توسعه سرمایه انسانی و مدیریت منابع، "حمید فتاحی"، 
معاون وزیر و رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی و قائم مقام در امور ارتباطات، "بهزاد اکبری"، 
معاون وزیر و رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل شرکت 
ارتباطات زیرساخت، "علیرضا عبداللهی نژاد"، رئیس 
جدید مرکز روابــط عمومی و اطلاع رســانی وزارت و 
"حسین ریاضی"، مشاور وزیر، در انجام مطلوب وظایف 
و مسئولیت های تعیین شده در حوزه های مدیریتی شأن 

آرزوی موفقیت کرد.
در ابتدای این نشست، با ابتکار وزیر ارتباطات، حجت 
الاســلام والمســلمین حمید محمدی، استاد اخلاق، 
حضور پیدا کــرد و درس گفتارهایی را از نهج البلاغه و 
فرمایشات و دستورات مولا امیر المومنین علی )ع( ارائه 
کرد. مقرر شــد این درس گفتارها در ابتدای جلسات 

شورای معاونان وزارت ارتباطات ادامه پیدا کند.

مینجــون کیــم و همکارانش از دانشــگاه ســاترن 
متودیســت موفق به دریافت ۳۰۰ هــزار دلار گرنت 
از بنیاد ملی علم شــده اند که برای توســعه فناوری 
جدیدی در حوزه ژن درمانی اســتفاده خواهد شــد. 
به گــزارش مهر، این گروه نانوحســگری را توســعه 
می دهند که دقــت ژن درمانــی را بهبــود می دهد 
و موجــب می شــود تــا روش ژن درمانــی اثــرات 
 جانبــی منفــی کمتــری در آزمایش هــای بالینی 

داشته باشد.
در حالی که ژن درمانی پتانســیل بســیار بالایی به 
عنوان یک درمان تحول آمیز برای بیماری های متعدد 
دارد، اما با خطرات و چالش هایی همراه است. اصلاح 
 ژن های شــخص نیاز به دقت دارد، لازم اســت بافت 
صحیــح هــدف قــرار داده شــود، تحویــل مقدار 
مناســب DNA در بافــت صــورت گیــرد و از 
 عملکــرد آن در مــدت زمــان مناســب اطمینان 

حاصل شود.
از سال ۲۰۱۵، بیش از ۲۲۰۰ مطالعه بالینی برای ژن 
درمانی انجام شده است، در بسیاری از آن ها لیپوزوم ها 
به کار رفته اســت. لیپوزوم هــا، حباب های لیپیدی 
کوچک هستند که DNA را به سلول منتقل می کنند. 
تحویل موفقیت آمیز بســتگی به بارگیری DNA در 
مقادیر کافــی و پراکندگی آن به طــور یکنواخت در 
لیپوزوم ها دارد، فرایندی که در حال حاضر وقت گیر و 

پرهزینه است و نگرانی هایی دربخش کنترل کیفیت 
ایجاد می کند.

کیم و همکارانش در حال توسعه فناوری نانوحسگری 
هســتند که می تواند مقدار DNA را در لیپوزوم ها در 
ســطح تک ذره طبقه بندی و تأیید کند. این موفقیت 
دقت بی سابقه ای در دوز DNA به دنبال خواهد داشت 
و می تواند در آینده در آزمایشــات بالینی ژن درمانی 

تحول ایجاد کند.
کیم می گوید: »چشــم انداز ما این اســت که توسعه 
این فناوری های نانو بتواند دسترســی به ژن درمانی 
را بهبــود می بخشــد. ایــن کار یــک گام اصلــی 
به سمت تولید زیســتی اســت که می تواند به طور 
قابــل توجهی هزینه درمــان ژن درمانــی را کاهش 
 دهد و در عیــن حال موجب دقت بالایــی در کنترل 

دوز می شود.«
ایــن پــروژه چنــد رشــته ای، شــامل محققــان 
در بخــش بیوشــیمی، انتقــال ژن، نانــوذرات، 
نانوفوتونیــک و زیست حســگری بــا نانوحفــره 
اســت. ایــن تیــم انتظــار دارد کــه ایــن مطالعه 
 دانشــجویان مقطع کارشناســی و کارشناسی ارشد 

را با جذب کند. 
کیم افزود: » مشــخصه یابی با اســتفاده از روش های 
مبتنی بر نانوحفره بخشی از مرزهای آتی ما در ژنومیک 

و پروتئومیک است.«

تهران- ایرنا- محققان موسسه فیزیک آکادمی ملی علوم 
چین یک پلتفرم جدید برای بازتولید مژک های سلولی 
و بررسی رفتار آنها در شــرایط کنترل شده ابداع کردند. 
به گزارش ایرنا از »فیز«، مژک ها )Cilia( ســاختارهای 
حسگری هستند که از روی سطح برخی سلول ها امتداد 
پیدا می کنند. این ساختارهای شبیه به مو توانایی های 
حسی و حرکتی )sensorimotor( ارگانیسم های زنده 

مختلف از جمله انسان ها کمک می کنند.
مژک ها به منظور اجرای عملکردهای فیزیولوژیک خود 
 )synchronously( باید به طور منظم و هماهنــگ
طپش کنند یا ضربه بزنند. در حالی که بسیاری از مطالعات 
گذشــته درصدد تحقیــق درباره همگام ســازی مویی 
برآمده اند اما عوامل بیولوژیک و مکانیکی آن هنوز به طور 
کامل شناخته نشده اند. علت این مساله تا حدی آن است 
که مطالعه این مژک ها در نمونه های زنده و تحت شرایط 

آزمایشی کنترل شده دشوار است.
محققان در موسسه فیزیک آکادمی علوم چین به تازگی 
یک پلتفرم جدید معرفی کردند که می تواند برای بازتولید 
مژک ها و مطالعه رفتار آنها در یک شــرایط کنترل شده 
استفاده شود. این سیستم پیشنهادی برای مدل سازی 
مژک ها شــامل زنجیره هایی از ربات های خود محرکی 

موسوم به HEXBUG است.
محققان این موسسه دریافتند که دو زنجیره از ربات های 
HEXBUG متصل شده به یک پایه مشترک می توانند 

به طور هماهنگ طپش کنند. آنها متوجه شدند که این 
زنجیره ها رفتاری مشــابه مژک های بیولوژیک نشــان 
می دهنــد و می توانند برای مطالعه همگام ســازی بین 

مژک ها استفاده شوند.
»مینگ چنگ یانگ« از مولفان این مقاله تحقیقی گفت: 
ما برای شــناخت مکانیک دخیــل در دینامیک جالب 
زنجیره هــای HEXBUG یک مــدل تئوریک کاهش 
یافته بر اساس اتصال ذرات خود محرک ایجاد کردیم و 
سپس شبیه ســازی های دینامیک را در گستره وسیعی 
از پارامترهای سیســتم اجرا کردیم. این شبیه سازی ها 
 )gaits( برای مدل ســازی رقابت و انتقال بین گام های
مختلف در سیستم اســتفاده شد ضمن اینکه توانستند 

ترمودینامیک آن را نیز به درستی پیش بینی کنند.
این سیستم مدل ایجاد شده توسط این گروه از محققان 
متشکل از یک رشته از ریزربات های موسوم به ربات های 
HEXBUG است که به هم متصل می شوند تا زنجیره هایی 
تشکیل دهند. محققان برای اتصال این ربات ها از وسایل 

تهیه شده با چاپ سه بعُدی استفاده کردند.
این محققان به عنوان بخشی از مطالعه، این سیستم را در 
شبیه سازی ها و همچنین در شرایط آزمایشی و تجربی 
به کار گرفتند. سیســتم شبیه سازی شــده امکان های 
گســترده ای برای تحقیق درباره فضای پارامتر سیستم 
آنها ارائه کرد و به پیش بینی های مبسوطی درباره فیزیک 

بنیادین منجر شد.

سهام اپل پس از اینکه تحلیلگران گفتند زمان تحویل 
مدل های جدید آیفون ۱۶ پــرو، تقاضای ضعیف تر از 
حد انتظار برای آنها را نشــان می دهد، روز دوشــنبه 
حدود ســه درصد ســقوط کرد. به گزارش ایسنا، اپل 
هفته گذشته، سری جدید آیفون ۱۶ را معرفی کرد که 
 پیرامون نرم افزار هوش مصنوعی این دستگاه، طراحی 

شده است.
 BofA Global Research داده های اولیه شرکت
در روز دوشــنبه و ســه روز پس از این که اپل دریافت 
پیش ســفارش برای مدل های آیفون ۱۶ را آغاز کرد، 

نشــان می دهد زمان تحویل مدل های آیفون ۱۶ پرو 
در مقایسه با مدل های آیفون ۱۵ پرو در سال گذشته، 

کوتاه تر شده است.
زمان تحویل آیفون ۱۶ پرو در حال حاضر، ۱۴ روز است 
که کمتر از ۲۴ روز برای آیفون ۱۵ پرو در سال گذشته 
است. همچنین زمان انتظار برای تحویل آیفون ۱۶پرو 
مکس، ۱۹ روز، در مقایسه با ۳۲ روز برای آیفون ۱۵ پرو 

مکس در سال گذشته است.

مینگ چی کوئــو، تحلیلگر تایوانی شــرکت »تی اف 
اینترنشــنال ســکیوریتیز« در این بــاره گفت: عامل 
کلیدی، تقاضای کمتر از حد انتظار برای سری آیفون 
۱۶ پرو است. »اپل اینتلیجنس« که مزیت فروش مهمی 

است، در زمان معرفی آیفون ۱۶، آماده نبود.
نســخه آمریکایی زبان انگلیســی »اپل اینتلیجنس« 
که نسخه آزمایشی بتاســت، ماه آینده عرضه می شود 
و نسخه های دیگر تا ســال آینده آماده خواهند شد و 

احتمالا بعضی از مشتریان را برای ارتقای گوشی خود به 
آیفون ۱۶، مردد نگه می دارند.

به گفته ایــن تحلیلگر تایوانی، فروش پیش ســفارش 
نخستین آخر هفته برای مدل های آیفون ۱۶ پرو و پرو 
مکس، به ترتیب، ۲۷ درصد و ۱۶ درصد بود. بر اساس 
گزارش رویترز، البته بعضی از تحلیلگران اظهار کردند 
بهبود عرضه مدل های پرو، ممکن اســت زمان تحویل 
را کوتاه تر کرده باشد. سال گذشته، مشکلات لنزهای 
دوربین، زمان تحویل آیفون ۱۵ پرو مکس را طولانی تر 

کرده بود.

فصل الخطاب فعالیت های وزارت ارتباطات دستورات رهبری است

ابداع یک پلتفرم رباتیک برای بازتولید رفتارهای پیچیده مژک هافناوری نانو به کمک ژن درمانی می آید

ضرر اپل از زمان تحویل کوتاه تر آیفون ۱۶
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در كشــور ما بــه دليل قيمــت بالاي 
گوشت قرمز، سرانه مصرف آن پايين تر 
از كشورهاي ديگر اســت با اين وجود 
جالب است بدانيد توليد كنندگان اين 
گوشــت هاي گران قيمتي كه همه از 
گراني آن مي نالند، تقريبا در معرض ورشكســتگي قرار دارند. 
پرواربندي در كشور ما در شرايطي قرار دارد كه از نظر اقتصادي 
اصلا براي اين توليد كننــدگان صرفه اقتصادي ندارد و ســود 
اصلي گراني گوشت را واسطه ها مي برند. به همين دليل برخي 
توليد كنندگان معتقدند اگر روال پرواربندي به همين گونه ادامه 
يابد و توليد كنندگان گوشت قرمز در كشور از نظر مالي در همين 
وضع باشند تا 10 سال ديگر كسي به صورت صنعتي در كشور ما به 

اين حرفه  نخواهد پرداخت. 

تفاوت 3 برابري قيمت از پرواربندي تا قصابي
تفاوت فاحشي بين قيمت گوشت خريداري شده از پرواربندان 
و قيمت عرضه به مردم وجود دارد. حاصل دسترنج ماه ها تلاش 
و زحمت دامداران با قيمتي بسيار نازل از آنها خريداري شده 
و در بازار تقريبا به 3 برابر قيمت به مردم فروخته مي شــود. 
منصور خلــج از دامداراني كه توليد كننده گوشــت قرمز در 
كشور هستند، در گفتگو با »كسب وكار« گفت: در حال حاضر 
در تهران و شهرستان هاي آن قيمت گوشــت دام زنده كه از 
پرواربندها خريده مي شــود، چيزي حدود 9هــزار و 500 تا 
10هزار تومان است. درحالي كه گوشــتي كه در سطح شهر 
به مردم عرضه مي شود،  كيلويي 28 هزار تومان است. وي در 
ادامه گفت: متاســفانه همه ترجيح مي دهند به جاي فعاليت 
اقتصادي توليدي در كشور به كار دلالي و واسطه گري بپردازند 
و اين مساله در اين حرفه بيداد مي كند. وي عامل اصلي جولان 
دلالان را كمبود نقدينگي توليد كننده ها و دامداران دانســت 
و افزود: هرچند امســال به ســبب فراواني و قيمت مناسب 
نهاده هاي دامي، ما در وضعيت بهتري نسبت به سال قبل قرار 
داريم و قيمت هاي تمام شده براي ما كمتر شده است اما در كل 
در اين حرفه دامدار بايد هزينه هايي را صرف علوفه و واكسن 
ونگهداري دام ها كند كه بســيار بالا هســتند ولي در پايان، 
 واسطه ها به راحتي و بدون هيچ زحمتي دام ها را با قيمت پايين 
مي خرند. دامداران هم به دليل كمبــود نقدينگي ونياز مالي 
ناچارند عملا به عنوان كارگران اين واسطه ها در آيند و هرساله 

بدون هيچ چون وچرايي دام ها ي شان را به آنها بفروشند.

واحد هاي صنعتي پرواربندي در حال تعطيلي
وي درادامه گفت به دليل همين ضرر و زيان ها كســي به غير 
از روستاييان و عشــايري كه به صورت كاملا سنتي دامداري 
مي كنند، به اين حرفه راغب نيســتند. در حالي كه كشــور 
ما به دليل نياز بالا به گوشــت وارداتــي، مي تواند بازار خوبي 

 براي گوشت باشــد. وي درباره حمايت و برنامه دولت گفت: 
ما به طور كامل ازدولت نااميد هستيم و حتي ترجيح مي دهيم 
با وجود مشــكلات زيادمان دولت اصلا وارد نشود زيرا تجربه 
نشان داده اســت كه در هر محصولي دولت ورود پيدا كرده، 
شــرايط براي توليد كننده ها بدتر شــد. وي علت اين مساله 
 را ناآگاهي و بي تجربگي كساني دانســت كه در اين زمينه ها 
مشغول برنامه ريزي هســتند. وي افزود: ما در استان تهران 

 به مراتب شرايط بهتري نســبت به پرواربندان در استان هاي 
ديگر داريم. 

خلج بيان كرد: در كشور ژاپن سود تسهيلاتي كه به كشاورزان 
و دامداران داده مي شود چيزي حدود 0/2 درصد است. چيزي 

كه ما خواب آن را مي بينيم.
 علاوه بــر اين وام هاي 5تا 15 ســاله به آنهــا كمك مي كند 
تا توليد خود را به صــورت كاملا صنعتــي و حرفه اي دنبال 

 كنند و با بالا رفتن توان مالي شــان ديگر وابســته به دلال ها 
نباشند. 

عليرضا عزيز اللهي، مديرعامل اتحاديــه دامداران نيز با بيان 
اينكه شرايط توليدكنندگان گوشــت قرمز از توليد كنندگان 
شير خام بدتر است، ميزان توليد گوشــت قرمز را 900 هزار 
 تن اعلام كرد. چيزي كــه در مقابل زحمــات و هزينه آنان 

واقعا ناچيز است. 

»كسبوكار«وضعيتتوليدگوشتقرمزدركشوررابررسيميكند

پرواربندي صنعتي در گرداب كمبود  نقدينگي

كشاورزي

در نظر بســياري از ما اســب يك حيوان لوكس و 
اشرافي اســت كه افراد ثروتمند براي تفريح خود، 
نگهداري مي كننــد و عده معــدودي به پرورش 
و مســابقات اســب علاقه مند هســتند، درحالي 
كه چنين نيســت و در بســياري از اســتان هاي 
كشور،خريد و فروش اسب امری مرسوم است. در 
كشور ما قيمت اســب از يك ميليون تومان شروع 
می شود و در برخی از موارد به  2 ميليارد تومان نيز 
می رسد. يعني شما مي توانيد با يك ميليون تومان 
صاحب اسب شــويد و اين ورزش را دنبال كنيد. 
ورزشي كه به قول اسب سواران، از لذت بخش ترين 
ورزش هاي دنياســت. به گفته پرورش دهندگان 
اســب پرورش و معاملات اين حيوان دركشور ما 
ســود خوبي دارد. به ويژه در اســتان هايي كه از 
ديربازبا اسب و اسب سواري آشنايي داشته اند و به 

اين ورزش علاقه فراواني دارند. 

رونق فروش اسب با برگزاري مسابقات 
بيشتر

استان خراسان شمالي از جمله استان هايي است 
كه به سبب علاقه مردم به اسب سواري و مسابقات 
آن، در آن عده زيادي به كار پرورش اسب مشغول 
هستند. آنا نفس انفاس از پرورش دهندگان اسب 
در اين استان در مورد اين حرفه به »كسب وكار« 
گفت: درآمد خريد و فروش اسب به نژادي بستگي 
دارد كه ما پرورش مي دهيم. بهترين نژاد اســب، 
اســب تركمن اســت كه در ايران پــرورش داده 
مي شود. وي با اشاره به اينكه اين شغل در خانواده 
او به صورت آبا و اجدادي بوده است، گفت: بيشتر 
پرورش دهندگان در تعداد كم به اين كار مشغول 
هســتند. يعني حدود 10 تا 12 اســب. اما بعضي 
به صورت گســترده و در تعداد 150 تا 200 اسب 
نيز پرورش مي دهنــد. وي درباره هزينه نگهداري 
اســب ها گفت: در حال حاضر از 7 اسب نگهداري 
مي كنم كــه روزانه چيزي حــدود 20 تا 30 هزار 
تومان هزينه علوفه آنها مي شود. وي درباره وضعيت 
مسابقات اسب سواري در كشور گفت: سود اصلي 
اسب در همين مسابقات و جوايز تعيين شده براي 
آن است. در شــهر گنبد كاووس هر هفته كورس 
اسب دواني برگزار مي شود و استقبال خوبي نيز از 
آن مي شود. وي در ادامه گفت: البته اين مسابقات 
فعلا در حد اســتاني اســت و برا ي همه شناخته 
شده نيســت. به همين دليل بايد با حمايت دولت 
مســابقاتي در حد وســيع تر برگزار شود تا ضمن 
شناخته شــدن اين ورزش و اســتقبال بيشتر از 
آن، پرورش دهندگان نيز بيشــتر شناخته شوند و 

اسب هاي ما در سطح رقابت بالاتري قرار بگيرد. 

اسب هاي تركمن؛ ظرفيت بالاي جذب 
توريست 

اين توليدكننده در ادامه گفت: به دليل نژاد خوب 
اسب هاي تركمن در ايران، ما ظرفيت بالايي براي 
جذب توريســت داريم و در حال حاضر دوستان 
ما بعضي گردشــگران خارجي را بــراي ديدن از 
اسب اصيل تركمن به شهرهاي ما مي آورند وآنها 
علاقه زيادي نشــان مي دهند. حيــدري كه خود 
از علاقه مندان و فروشــندگان اســب در استان 
خوزستان است، درباره ظرفيت هاي بالا و سود هاي 

سرشــاري كه برگزاري مســابقات اسب سواري 
می تواند براي كشور داشته باشد، به »كسب وكار« 
گفت: كشور كوچك امارات سالانه ميلياردها دلار 
بابت برگزاري اين مســابقات در اين كشــور سود 
مي كند. كشــور آمريكا نيز با اصــلاح نژاد و توليد 
اسب هاي قوي براي مســابقات سود هاي بالايي را 
كســب مي كند. به همين دليل به نظر مي رسد در 
كشور ما با توجه به نژاد اصيل اسب هاي داخلي و 
علاقه مردم به اين ورزش دولت بايد توجه بيشتري 
به اين ورزش نشــان دهد. وي افزود: متاسفانه در 

حال حاضر مســابقاتي كه دولت متولي آن است 
بيشتر جنبه فاكتور سازي و رفع مسئوليت است و 
كيفيت بالايي نــدارد. وي در ادامه گفت: براي بالا 
بردن كيفيت اين مسابقات بايد زيرساخت ها فراهم 
شود تا بتوان از كشورهاي خارجي نيز براي شركت 

در اين مسابقات دعوت كرد. 

300 باشگاه سواركاري در كشور
ايران به عنــوان ميزبان مســابقات انتخابي جام 
جهاني اســب ســواري در ســال 2017انتخاب 

شده اســت. رامين شــفيعي، رئيس كميته پرش 
كنفدراسيون ســواركاري آسيا گفت: اين ميزباني 
با پيشنهاد ايران در نشست مجمع اخير فدراسيون 
جهاني سواركاري تصويب شد. وي همچنين درباره 
اينكه سواركاران ايراني در آسيا برترين سواركاران 
 به شمار مي روند، اظهار داشت: در حال حاضر ايران 
300 باشــگاه ســواركاري دارد كه در مقايسه با 
كشورهاي آســيايي در اين امر جلو تر است و اين 
نشان مي دهد كه ايران نگاهی حرفه اي نسبت به 

اين رشته ورزشي دارد. 

»كسبوكار«ازبازارخريدوفروشيكحيوانلوكسگزارشميدهد

جذب توريست با  اسب تركمن
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کار و
کارآفرینی 

پيمان فرشــچي، مديرعامل 
آركاويــژن در گفتگــو بــا 
»كســب وكار«، اهميــت 
راه انــدازي فروشــگاه هاي 
زنجيره اي در خارج از كشور 
و نقش آنها در سود و منفعت كشور را تحليل كرد. از جمله 
مزاياي اين فروشگاه ها آشنايي با سلايق گوناگون، رفع 
نيازهاي اوليه و ثانويه مصرف كننــده، امكان بازاريابي و 
بازارســازي، معرفي كالاهاي داخلي به دنيا، قرار دادن 
توليدكنندگان كشــور در محك آزمون بازار خارجي و 
مواجهه آنها با بازار پررقابــت و ترغيت آنها براي كيفي 
كردن و رقابتي كردن كالاهاي شان است. در ادامه با طرح 

سوالاتي توضيحات ايشان را مي آوريم. 

راه اندازي فروشگاه هاي زنجيره اي خارج از كشور 
چه منفعتي براي اقتصاد به همراه خواهد داشت؟

در دنياي امروز سرعت عمليات تجاري مالي به شدت رو 
به افزايش است. اين رويكرد در صنايع مختلف با الزاماتي 
همراه خواهد بود. همــه توليد كنندگان صنايع مختلف 
درصدد فروش كالاهاي خود هستند. بيانيه هاي ماموريت 
و چشم اندازهاي آنها در يك موضوع اشتراك دارند. توزيع 
و فروش كالا با كمترين هزينه و بيشتر كارايي و اثربخشي، 
يكي از روش هاي متداول و اثربخش در فروش كالاهاي 
مصرفي توزيع كالا در فروشگاه هاي زنجيره اي است. اين 
فروشگاه ها امكانات بسيار وسيعي در اختيار تامين كنندگان 
قرار مي دهند تا توليدكننده بتواند با مخاطب خود ارتباط 
مســتقيم برقرار كرده  و با ســلايق مختلف آشنا شود و 
نيازهاي اوليه و ثانويه مصرف كننــده را برطرف و روش 
انتخاب كالاها را مطالعه كند؛ رنج سني ای كه از يك نوع 
كالا استفاده مي كنند را شناسايي و براي آن برنامه هاي 
تشويقي و ترغيبي ارائه كند. جنسيت و مكان جغرافيايي 
و زمان خريد را مورد مطالعــه قرار دهد، كيفيت و قيمت 
را دائما رســد كند و نتيجه را براي بالاي بردن سهم بازار 
خود از ساير رقبا مورد تجزيه و تحليل قرار دهد. امكانات 
بازاريابي و بازارســازي ای كه يك فروشــگاه  زنجيره اي 
اســتاندارد مي تواند در اختيار توليد كننــده قرار دهد، 
بي نهايت است. پس ضرورت توسعه اين فرآيند پيش روي 

 بازارهاي هدف فروش كالاهاي كم دوام و متوســط دوام 
خواهــد بــود. منفعت حضــور كشــور ما در توســعه 
فروشگاه هاي زنجيره اي خارج از كشــور، همه مواردي 
اســت كه در بالا به آن اشاره شده اســت. علاوه بر موارد 
مطروحه فــوق هويت حضــور كالاهاي توليــد داخلي 
در فروشــگاه هاي زنجيره اي كه با نام كشــور عزيزمان 
ايران در آنجــا حضــور دارد، قطعا در توســعه كيفيت 
 و رقابت با ســاير توليد كنندگان خارجي تاثير بســزايي 

خواهد داشت. 

رونق و گسترش فروشــگاه هاي زنجيره اي چه 
كمكي به بازاريابي كالاهاي داخلي مي كند؟

وقتــي توليد كننــده داخلــي كالاهاي خــود را در 
يك شــعبه فروشــگاه زنجيره اي ايراني در خارج از 
كشــور در معرض فــروش قــرار مي دهــد، درواقع 
كيفيــت و قيمــت خــود را در مقايســه با ســاير 
 تامين كننــدگان در مقــام مقايســه مصرف كننده 
قرار داده اســت. مصرف كننده خارجي وقتي كالاي 
توليد ايــران را در فروشــگاه ايرانــي مي بيند، قطعا 
اين فرآيند را از دو جنبه مورد مداقــه قرار مي دهد؛ 
1 – به اين مي انديشــد كه اعتبــار و ارزش و كيفيت 
و قيمــت ايــن كالا به نســبت ســاير رقبــا در چه 
جايگاهــي قــرار دارد؟ 2- فرهنگ تجــارت جهاني 
كه ايــن كالا را توليــد و عرضه كرده و در فروشــگاه 
 خــود آن را به فــروش مي رســاند، در پي دســت 
يافتن به چيســت؟ اين اطلاعــات از درصد فروش و 
خروج كالاها از شلفينگ اين نوع فروشگاه ها كاملا قابل 
ارزيابي است. توليد كننده داخلي با اين نوع بازخوردها 
دائما در پي اصلاح ســاختار توليد و توزيع خود قرار 
گرفته و درنتيجــه كالاهاي توليد داخــل كم كم به 
 سمت رقابت با كالاهاي توليد شده مشابه خارجي خود

 خواهند رفت. 

كالاهاي داخلي چگونه مي توانند با برندهاي معتبر 
در اين فروشگاه ها به دنيا عرضه شوند؟

وقتــي فروشــگاه هاي زنجيــره اي ايراني شــروع 
بــه عمليــات توزيــع فــروش در ســطح جهاني 

كننــد، فضــاي قفســه هاي خــود را به صــورت 
 مديريت شــده در اختيار توليد كننــدگان داخلي

 قــرار مي دهنــد. ايــن فضــا امــكان نمايــش و 
حضور و چيدمــان در دســترس و ديد مناســب 
 كالاهــاي توليــد داخلــي را بــراي توليد كننده 

به وجود مي آورد.
 در اينجا كيفيت مناســب با قيمت مناســب است 

 كه شــرط خــروج كالا از شــلف اين فروشــگاه ها 
خواهد بود. اين رقابت ســالم و توجه به نياز حقيقي 
مصرف كننده اســت كه توليد كننــده داخلي را در 
بازار پررقابت امروز در محك آزمــون بازار خارجي 
قرار خواهــد داد.  قطعا گزارش  از فروش يا رســوب 
كالاهاي عرضه شده، توليد كننده را وادار مي كند تا 
دائما در حال بازسازي فرآيندهاي توليد خود باشد 

 تا بتوانــد در بازارهاي جهاني حضور پــردوام و مانا
 داشته باشد. 

تاكنون چه كار و اقدامي براي افتتاح فروشگاه هاي 
زنجيره اي در خارج از كشور صورت گرفته و درباره 

آن توضيح دهيد؟
طبق آخرين اطلاعاتي كه به دســت آمــده، فعلا ايران 

به صورت محدود در بازار كالاهاي مصرفي عراق و افغانستان 
 حضور دارد و اين مهم توسط بازرگانان ايراني يا پيله وري

 انجــام شــده اســت. بعضــي از شــركت هاي داخلي 
نيز اقــدام بــه افتتاح چند فروشــگاه نه چنــدان بزرگ 
در ايــن دو كشــور كرده انــد امــا بــه علت مســائل 
 خــاص منطقــه اي هنــوز موفقيــت چندانــي را 

شاهد نبوده ايم. 

پيمان فرشچي در گفتگو با »كسب وكار« از مزيت های فروشگاه هاي زنجيره اي مي گويد 

توزیع فروش در سطح جهاني

كوچكــي  اتفاق هــاي 
هستند كه بسياري مواقع 
منجر به شــروع يك كار 
بزرگ مي شــوند. خديجه 
امانــي، كارآفرين رشــته 
زنبورداري با يك اتفاق ســاده در زندگي خود به 
سمت زنبورداري رفته و به تدريج دامنه كار خود را 
گسترش داده است. وي در گفتگو با »كسب وكار« 
مهم ترين مزيت هــاي كارآفريني را رســيدن به 
استقلال، نوآوري و اشــتغالزايي دانسته و غيرت 
كارآفرينــي را مهم ترين ويژگي يــك كارآفرين 
معرفي مي كند. در ادامه ضمن ســوالاتي، فعاليت 

وي را تشريح مي كنيم. 

مختصري  در مورد كار خود توضيح دهيد و  
اينكه چگونه با اين كار آشنا  شديد؟

شروع كار زنبورداري من از اتفاقي كه در خانواده ام 
افتاد، شروع شــد كه پس از پشت سر گذاشتن آن 
اتفاق زمينه فراهم شــد و تصميــم گرفتيم داخل 
حياط خانه پدري چند كندو بگذاريم، چون درخت 
و گل و بوته زيادي داشــتيم. كم كم دنياي زيباي 
زنبورها مرا تشــويق به ازدياد آنها كرد. برادرهايم 
كمك كردند و همسرم هم مشــوقم شد و بنابراين 
تعدادكندوها را زيادتر از قبل كرديم. پس از مدتي 
براي بهتر شدن آنها، گلخانه اي خريديم و اقدام به 
كشت گياهاني داخل گلخانه كرديم. همچنين در 
آنجا استخري براي آبياري آن گياهان احداث كرديم 
و داخل اســتخر را براي پرورش ماهي مهيا كرديم 
تا هم از آن اســتفاده كنيم و هــم آب از نظر املاح 
 و... غني تر شــود. در حال حاضر هم در فكر توسعه 

بيشتر آن هستيم. 

به نظر شــما مزيت اين حرفه كه شما دنبال 
كرديــد، از لحاظ درآمدزايــي و اقتصادي 

چيست؟
به نظرم بيشترين كمكي كه با زنبورداري مي توان 
به اقتصاد كرد، اين است كه با عسل هاي خوب و با 
كيفيتي كه توليد مي كنيم، مانع ورود عســل هاي 
تقلبي به بازار شويم و اقتصاد سالمي داشته باشيم. 
من براي خــودم اهداف و چشــم اندازهاي بلند و 
زيادي تدوين كــرده ام و هنوز تا رســيدن به آنها 
فاصله زيادي دارم. يكي از اهدافم تبديل زنبورداري 

من به قطب زنبورداري در منطقه است. 

به نظر شما مشكلات عمده كارآفريني زنان 
در كشور ما چيست؟

مشكلات زنان در اين راه هنوز پابرجاست و باوجود تمام 

فرهنگ سازي هايي كه شده اما راه زيادي تا پذيرفتن 
موضوع كارآفريني زنان داريم؛ مشكلاتي اجتماعي از 
قبيل عدم حضور فعال زنان در كارهاي اقتصادي در كنار 
مردان و ... ، يا عدم گسترش سفرهاي برون شهري براي 
اهداف اقتصادي و كارآفريني زنان، مشكلات فرهنگي 
و اعتقــادات و باورهاي غلطي كه زنــان را فقط براي 
خانه داري، مادر شدن و همسر خوب بودن مي دانند نه 
چيز ديگري و دست كم گرفتن توانايي هاي زنان و باور به 
ضعيف بودن او از نظر قواي جسماني به طرزي كه زنان را 

بدون اتكا به مردان محكوم به شكست مي دانند، از ديگر 
مشكلات كارآفريني زنان است. از طرفي ما مشكلات 
قانوني هم داريم كه باعث شــده فعاليت هاي زنان يا 

قدرت رقابتي آنها در مقايسه با مردها كاهش پيدا كند.

آيا اين كار متناسب با رشته دانشگاهي شما 
بوده؟ اگر بوده تا چه اندازه رشته تحصيلي 
شما به موفقيت تان در شــغلي كه انتخاب 

كرده ايد، منجر شده است؟

هنگامی كه شروع به ادامه تحصيل كردم، در كنار 
آن زنبورداري را نيز ادامــه دادم. درواقع كار من 
محركي شــد براي ادامه تحصيل در رشته اي كه 
به گونه اي با آن هم مرتبط بود و بدين گونه توانستم 
از تمامي قابليت هاي خودم در رشته دانشگاهي و 
استعداد و مهارت هايم با توجه به علاقه ام استفاده 

كنم.
آنچه در كارآفريني مهم اســت، بيــش از هر چيز 
غيرت كارآفريني اســت. اگر در اين كار مثل همه 

كارهاي ديگر غيرت داشته باشيم، مطمئنا موفق 
خواهيم شــد. در كارآفريني مشــكلات بسياري 
وجود دارد كه تنها راه مقابله با آنها عشــق، علاقه 

و غيرت است. 

در پايان چه صحبتي دربــاره كارآفريني 
داريد؟

جذابيت هاي كارآفريني خيلي زياد اســت و تنها 
زماني مي توان از اين ها لــذت يا بهره برد كه اقدام 

به كارآفريني كنيم. كارآفريني با همه خصوصيات 
و ويژگي هــاي مثبتي كه دارد، موجب احســاس 
رضايت و خوشــايندي در انســان مي شود. نمونه 
اين ويژگي هــاي كارآفريني اســتقلال، نوآوري، 
اشــتغالزايي و... اســت، البته آنچه كــه به  نظرم 
از همــه مهم تر اســت، همــان حــس رضايت و 
آرامشــي اســت كه در انســان ايجاد مي شــود؛ 
 حســي كه بــه آدم مي گويــد من بــراي جامعه 

مفيد هستم. 

گفتگوي »كسب وكار« با خديجه اماني، كارآفرين رشته زنبورداري 

غيرت کارآفریني داشته باشيم
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البرز - در راستای کسب رتبه نخست در 
عملکرد برنامه های استان البرز:

تقدیر رییس بنیــاد نخبگان 
استان البرز از جمعی از مدیران 

مدیریت شهری کرج
رییس بنیاد نخبگان استان البرز در دیدارهای 
جداگانه با جمعی از مدیران مدیریت شهری از 
توجه و حمایت های مجموعه مدیریت شهری 
در کمک به ارتقاء جایگاه بنیاد نخبگان استان 
با هدف تحقق مأموریت های آن تقدیر و تشکر 

کرد.
به گزارش روابط عمومی بنیاد نخبگان استان 
البرز، محمد نبیونی در این دیدار گفت: با بررسی 
عملکرد و فعالیت های بنیاد نخبگان استانی در 
سطح ملی، بنیاد نخبگان استان البرز در سال 
1402 موفق شــد جایگاه نخســت را در بین 
بنیادهای نخبگان اســتانی از لحاظ عملکرد 

کسب نماید.
وی با اشاره به اینکه بنیاد نخبگان استان البرز 
به عنوان ســی امین بنیاد نخبگان استانی در 
سطح کشــور و در ســال 1390 تشکیل شده 
است، افزود: در مدت حدود سیزده سال فعالیت 
این بنیاد، استان البرز موفق شده است جایگاه 
چهارم را از لحاظ جمعیت اجتماعات نخبگانی 
در سطح کشور بعد از استان های تهران، اصفهان 

و آذربایجان شرقی کسب نماید.
نبیونی با بیــان اینکه شناســایی اجتماعات 
نخبگانی نخســتین گام و وظیفــه بنیادهای 
نخبگان اســتانی اســت و پس از آن حمایت، 
پشتیبانی و برنامه ریزی و بهره مندی از ظرفیت 
نخبگانی با هدف نخبه پــروری و نخبه گزینی 
از مأموریت های اصلی بنیادهای نخبگان البرز 
است،ادامه داد:بنیاد نخبگان استان البرز با حدود 
1600 نفر اجتماع نخبگانی اعم از دانشجو، دانش 
آموخته، هیأت علمی، مخترع و ... از پتاســیل 
بالایی برای ارتقاء بهره وری استان در حوزه های 
مختلف علمی، صنعتی، اجتماعی، فرهنگی و 

اقتصادی برخوردار است.
رییس بنیاد نخبگان اســتان البرزگفت: بنیاد 
نخبگان اســتان البرز برای اســتفاده بهینه از 
این ظرفیــت در راســتای توانمندی نخبگان 
و مســتعدان و بهره مندی از این ظرفیت بی 
بدیل، برنامه های متنوعی را در قالب تشکیل 
هســته های علمــی، پژوهشــی و فناورانه، 
هیأت های اندیشــه ورز، دوره های آموزشی، 
نشست های تخصصی و تشــکیل و عضویت 
اجتماعات نخبگانی در کارگروه های تخصصی 
و ... با همکاری و مشارکت دستگاه های اجرایی 
استان، دانشگاه ها و موسسات علمی و تحقیقاتی 

در استان برنامه ریزی و اجرایی نموده است.
نبیونی با اشــاره به اینکه در آخریــن ارزیابی 
بنیادهای نخبگان اســتانی توسط بنیاد ملی 
نخبگان، بنیاد نخبگان اســتان البرز با تحقق 
125 درصدی اهــداف و مأموریت های محول 
به آن در ســال 1402، موفق به کســب رتبه 
نخست در ســطح بنیاد های نخبگان استانی 
در کشور شــده اســت،افزود: قطعاً این مهم و 
دستاورد با همکاری و میدان داری اجتماعات 
نخبگانی اســتان و پــس از آن همــکاری و 
تعامل دســتگاه های اجرایی، دانشــگاه های 
 و موسسات تحقیقاتی اســتان محقق و جلوه 

پیدا کرده است.
وی اظهار کرد: از سالیان گذشته همکاری مدیریت 
شــهری در بخش های مختلف نظیر حمایت و 
مشارکت در برگزاری رویدادهای نخبگانی و نقش 
آفرینی نخبگان در سطح اســتان و کشور )سه 
دوره جشنواره ایده های برتر، سه دوره جشنواره 
ملی امیر کبیر، نخســتین رویداد ملی گفتاورد 
نخبگان، تکریم و تجلیل از نفــرات برتر آزمون 
سراســری و المپیادهای دانش آموزی به صورت 
سالیانه، تکریم، تجلیل از سرآمدان استان، ساخت 
مستندهای الگوسازی از سرآمدان علمی استان و 
...( تبلیغات شهری و اطلاع رسانی فراخوان ها، در 
اختیار قراردادن زیر ساخت های فنی و اجرایی در 
برگزاری مراسم ها، جلسات و نشست ها و ...تأثیر 
مهمی در ارتقاء جایگاه بنیاد استان در سطح کشور 

و کسب این رتبه را داشته است.
گفتنی اســت ؛ به منظور دلگرمــی مدیران 
محتــرم اســتانی و تــداوم حمایت ایشــان 
در راســتای خدمت رســانی بــه اجتماعات 
نخبگانی استان البرز به نمایندگی از مجموعه 
مدیریت شــهری از مدیران سازمان فرهنگی، 
ورزشــی و اجتماعی؛ سازمان ســیما، منظر و 
فضای ســبز شــهری؛معاونت اقتصــادی و 
مالی و مدیریت پشتیبانی شــهرداری کرج و 
 مدیریت حوزه ریاست با اهدا تقدیرنامه تقدیر

 و تشکر شد.

مدیر صنــدوق کارآفرینی 
امید استان مازندران گفت: 
فعال کــردن و حمایت از 
واحدهای راکد، نیمه فعال 
و نیمه کاره از سیاست های 
نظام و دولت سیزدهم بود که تعداد  524 واحد در 
این راستا مورد حمایت صندوق قرار گرفت و به بهره 

برداری رسید.
محمدرضا حاتمی ، با بیان اینکه در دولت سیزدهم 
بالغ بر 640 میلیارد تومان در قالب چهار هزار و 300 
فقره تسهیلات پرداخت شــد، اظهار کرد: در این 

راستا بالغ بر 2 هزار شغل ایجاد شد.
وی با بیان اینکه تمرکز پرداخت تسهیلات بیشتر 
در روستاها بوده است، افزود: در ۷00 روستا استان 

بالغ بر 290 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شد.
وی تصریح کرد: حمایــت و فعال کردن واحدهای 
راکد، نیمه فعال و نیمه کاره از سیاســت های نظام 
و هم دولت ســیزدهم بود که تعداد 524 واحد در 
این راســتا مورد حمایت صندوق قرار گرفت و به 

بهره برداری رسید.
مدیر صنــدوق کارآفرینی امید مازنــدران گفت: 
درحوزه روستایی سه طرح روستای بدون بیکار، یک 
روستا یک محصول و صندوق های خرد محلی بانوان 
در سطح استان انجام شد که بالغ بر 100 روستا در 

قالب این طرح انجام شد.
حاتمی با بیان اینکه در دولت چهاردهم برنامه های 
جدید صندوق در حوزه روستایی »نوفن« مشغول 
بکار هستیم، خاطرنشان کرد: روستای نوفن طرحی 
است که با کمک پارک علم و فناوری و شرکت های 
دانش بنیان انجام می شود و قصد داریم فناوری را به 

روستاها انتقال دهیم که کسب وکارهای روستایی 
به فناوری روز مجهز شوند.

وی با اشاره به اینکه این طرح در دست اجرا است، 
گفت: با پــارک علم و فناوری جلســات متعددی 
گذاشته شد و شرکت ها پای کار آمدند و اعتبارات 
امسال که ابلاغ شود بر اساس همان انجام می شود.

این مســئول ادامه داد: صندوق در حوزه روستایی 
با تمرکز بر روستاها و فعال  شدن کارگاه های راکد 

و حمایت از احیاء واحدهای اقتصادی فعال است.
حاتمی تاکیــد کــرد: توزیــع عادلانــه یکی از 
سیاست های صندوق بوده اســت و با ابلاغی که به 
فرمانداران هر شهرستان انجام شد بر اساس میزان 
بیکاری و نیاز هر شهرســتان آن اعتبار ابلاغ شده 

است و آن شهرستان باید بر اساس آن جذب کند.
وی با ابراز خرســندی از اینکــه مطالبات معوق 
صندوق بر خلاف بانک ها چندان نیست و زیر یک 

درصد است، بیان کرد: کمبود اعتبارات در همه جا 
وجود دارد وهرچه اعتبارات بیشــتری به صندوق 
تعلق گیرد بیشتر می توان به واحدهای اقتصادی و 

تولیدی کمک کرد.

حاتمی گفت: سال گذشــته 19 واحد راکد مورد 
حمایت صندوق قرار گرفت و در کل 524 واحد در 
سه قالب راکد، نیمه فعال و نیمه کاره مورد حمایت 

قرار گرفت.

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان خبر داد:

 بهره برداری از ۵۲۴ واحد راکد و نیمه فعال مازندران

 شهردار ایلام گفت: شهرداری در حوزه املاک و ابنیه و نظارت 
بر ساخت وسازهای درون شهری نقشی بسیار جدی و مهم دارد.

ایلام- افشین مظفری  در نشستی با حضور مدیرکل ثبت اسناد و 
املاک استان ایلام اظهار کرد: شهرداری در حوزه املاک و ابنیه 
و نظارت بر ساخت و سازهای درون شهری نقشی بسیار جدی 
دارد زیرا از یک سو باید به حفظ و حراست از اموال و املاک خود 
بپردازد و از سوی دیگر بر ســازه ها و بناها نظارت کند که آیا به 
صورت قانونی ساخت شده یا مشکلی قانونی سر راه ساخت این 
املاک وجود دارد و شهرداری در هر کدام از بازه های زمانی فوق 

نقشی مهم بر عهده دارد.
وی افزود: یکی از مشکلات شــهرداری نه تنها در این دوره بلکه 

در ادوار مختلف این است که گاهی اوقات املاک و اراضی وجود 
دارند که شهرداری سال هاست مالک این اراضی است و حتی در 
آن ها فعالیت دارد، اما به یکباره از ســوی برخی افراد حقیقی یا 
حقوقی ادعاهایی مبنی بر مالکیت آن ها صورت می گیرد که در 

نوع خود جالب توجه است.
شهردار ایلام تصریح کرد: یکی دیگر از مشکلات شهرداری در 
مورد املاک بوســتان ها و دیگر اماکن شهری است که علیرغم 
اینکه شهرداری مالک چندین ساله آن هست اما سند قسمتی 

از آن به اسم شهرداری صادر می شود و بقیه بلاتکلیف می ماند.
مظفری در خصوص برخی افراد ســودجو که طرفین دعوی با 
شهرداری هستند گفت: در سنوات گذشته افرادی بوده اند با جمع 

کردن برخی مدارک شبهه دار یا در تبانی با افرادی در مجموعه 
شهرداری اقدام به طرح شــکایت علیه شهرداری می کردند که 
این موضوع ممکن است مالی باشــد یا در حوزه شهرسازی که 
علی رغم اینکه مدارک و مستندات شــهرداری معتبر است، اما 
بعضاً می بینیم که آن ها پیگیری اجرای ثبت می شوند و مشکلاتی 

را به وجود می آورند.
وی خاطرنشــان کرد: با توجــه به اینکه که شــهرداری و ثبت 
اسناد در برخی اســتعلامات و صدور اسناد همکاری مشترکی 
دارند امید اســت این همکاری ها در زمینه برخورد با ســاخت 
 و ســازهای غیرمجاز و ادعاهــای برخی افراد ســودجو تداوم 

داشته باشد.

سیمین رئیسی: خبرنگاران همراه با  شــهردار ،اعضای شورای 
اسلامی و تعدادی از مدیران مجموعه مدیریت شهری و مسئولان 
روابط عمومی از مهم ترین پروژه های شهری شهرداری بازدید 

کردند. محمدحسین واحدیان گفت:در سال جاری 20 ایستگاه  
ســامانه نظارت تصویری با اعتباری بالغ بــر 19 میلیارد تومان 
در ســطح شــهرانجام شــد که در همین راســتا 90 کیلومتر 
 زیرســاخت فیبرنوری با کمک مخابرات اســتان توسعه داده 

شده است.
واحدیان اظهارداشت : پنج سامانه ثبت تخلف با اعتباری بالغ  به 
پنج میلیارد تومان در سال جاری راه اندازی شده است همچنین  
سامانه نرم افزای ثبت تخلفات ساکن با 3.5 میلیارد تومان اعتبار 
انجام و خودروی ثبت تخلف ســیار نیز بــا 600 میلیون تومان 

راه اندازی شده است.
وی افزود:طرح مدیریت پارک حاشیه ای در خیابان های کاشانی، 
شــریعتی، مولوی، ســعدی، ملت، خواجه نصیر، بوعلی سینا، 
طالقانی، فردوسی، 12 محرم، حافظ و فارابی اجرا می شود که در 
این راستا سه دستگاه موتورسیکلت تجهیز و بر حسب تعرفه های 
مصوب شورای اســلامی و شــورای هزینه پارک حاشیه ای را 

محاسبه و از حساب کاربری استفاده کنندگان از این طرح کسر 
خواهد شد.

شهردار شهرکردتصریح کرد: در حوزه عمرانی و خدمات شهری 
یک دستگاه تانکر آبپاش با اعتباری بیش از 500 میلیون تومان 
، یک دســتگاه تراکتور با اعتباری بیش از ۸00 میلیون تومان ، 
یک دستگاه بیل بکهو با اعتباری بالغ بر چهار میلیارد تومان ، یک 
دستگاه بیل مکانیکی چرخ لاستیکی با اعتباری بالغ بر 9 میلیارد 
و ۷00 میلیون تومان و سه دستگاه کامیونت فوتون هشت تنی با 

سه میلیارد تومان اعتبار خریداری شده است.
واحدیان بیان کرد:اجرای عملیات کمربندی 15 خرداد شامل 
جدول بندی با اعتباری بالغ به چهارده میلیارد تومان وعملیات 
آســفالت ریزی 1۷ هزار مترمربع  با شش میلیارد تومان اعتبار 

انجام شد.
وی با اشاره به آزاد سازی عابر سطح شهرادامه داد: در سال جاری 
جهت تعریض خیابان بوعلی سینا چهارملک تخریب و معوض آن 

به ملک پرداخت شد همچنین ساختمان ناحیه یک شهرداری 
که در این طرح قرار داشت جهت تخریب تخلیه شد. 

واحدیان از احداث باغ ایرانی خبردادو افزود:احداث این بوستان 
به عنوان یکی از پروژه های مهم گردشگری به مساحت هفت هزار 
مترمربع، توسط سرمایه گذار از طریق مشــارکت با شهرداری 
شهرکرد و در قالب قرارداد BOLT در حال اجرااست این پروژه 
شامل دو طبقه باغ رستوران شامل آشپزخانه، بخش شاه نشین، 
فضای باز همراه با ســکو، لــژ خانوادگی، لــژ مقامات، آلاچیق 
اختصاصی، دریاچه مصنوعی، فضای پیــاده روی صبحگاهی، 

پارکینگ اختصاصی و سرویس بهداشتی است.
شهردارشهرکرددرپایان بازدید ازآرامستان بهشت رحمت گفت 
:بااستفاده از چهار هزار و 200 تن آسفالت، 30 هزار مترمربع از 
معابر آرامستان آسفالت شــد و600 قبر در قطعه منطقه غرب 
و هزار و 200 عدد قبر دوطبقه در آرامســتان بهشــت رحمت 

احداث شد.

 لیــلا فرهــادی: مدیرعامل شــرکت ملی پالایــش و پخش 
فرآورده های نفتی ایران گفت: با اتصال هرچه سریعتر خط لوله 
گوره - جاسک به پالایشــگاه بندرعباس برای تأمین خوراک 
پایدار، امکان تولید حداکثری بنزین و دیگر فرآورده های نفتی 

فراهم خواهد شد. 
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شرکت پالایش نفت 
بندرعباس، محمدصادق عظیمی فر روز چهارشنبه، 21 شهریور 
در نخســتین ســفر کاری خود به بندرعباس ضمن بازدید از 
پروژه های مجتمع پالایش نفت بندرعباس در نشســتی گفت: 
امروز صنعت پالایش کشــور درگیر چالش ها و مسائل مهم و 
عدیده ای است که سه چالش  اصلی  آن ناترازی تولید و مصرف، 
عدم تکمیل زنجیره ارزش و دیگری حکمرانی صنعت پالایش 
است. وی با اشــاره به این که در بحث ناترازی تأکید بر افزایش 
تولید و تأمین خوراک اســت و در بحث تکمیل زنجیره ارزش، 
طرح های کیفی ســازی و تکمیل زنجیره ارزش مطرح اســت، 
افزود: در بحث ناترازی اگر چه پالایشــگاه بندرعباس و دیگر 
پالایشگاه ها در بخش تولید به خوبی ایفای ماموریت می کنند، 

اما با بررسی هایی که با همکاران انجام دادیم، می توان گفت توان 
بیشتری در صنعت پالایش وجود دارد که که در کنار مدیریت 
مصرف، می توان ناترازی را از بعد عرضه تا حدی مدیریت کرد. 
مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی تأکید 
کرد: در پالایشگاه بندرعباس اصلی ترین عاملی که باعث شده 
است تولید کافی نداشته باشــیم،  وقفه در دریافت خوراک به 
دلیل انتقال خوراک بندرعباس توسط کشتی است. تدبیری که 
 برای این موضوع اتخاذ شده، دریافت خوراک از خط لوله گوره - 
جاسک است که برای پایداری دریافت خوراک باید هر چه زودتر 
این اتصال انجام شود؛ همین اتفاق حدود 20 الی 30 هزار بشکه 
کاهش تولید ناشی از وقفه دریافت خوراک را جبران و علاوه بر 
آن بنزین و فرآورده های بیشتر تولید می شود و عواید آن نیز به 

پالایشگاه می رسد. 
عظیمی فر بیان کــرد: درباره طرح ها و تکمیــل زنجیره ارزش 
که حدود دو هفته پیــش رهبر انقلاب در بیانــات خود بر این 
نکته تأکید کردند که ما در بحث پالایــش و زنجیره ارزش در 
تولید سوخت، در حال درجازدن هســتیم و محصولات پائین 

دست ارزشــمندی که می شــود از محل پالایش فرآورده های 
نفتی به آن دسترسی پیدا کرد، ســراغ آن ها نرفتیم، کارهای 
خوب زیربنائی در بندرعباس شروع شده و در دو سه ماه اخیر 
پیشــرفت  در بخش های مختلف مناســب بوده است؛ اگر چه 
چالش های درونــی و بیرونی وجود دارد که در شــرکت ملی 
پالایــش و پخش پیگیری خواهد شــد و همچنیــن در بحث 
مســائل مالی و ســرمایه گذاری و فاینانس باید سریعا تعیین 
تکلیف کرده و از ابزارهای در دســترس برای پویایی بیشــتر 
بهره مند شــد. وی با اشــاره به این که در مســأله حکمرانی 
 صنعــت پالایش نیــز با مســائل عدیــده ای روبرو هســتیم 
و سیاســت گذاری و روابط مالی بین دولــت و صنعت پالایش 
 مناســب نبوده و ســبب بــروز چالش هــای مالــی کنونی 

شده است.
معاون وزیر نفت افزود: با وجود شرایط موجود، باز هم می توان 
راهکارهایی را برای کاهش مطالبات پالایشگاه ها به کار گرفت 
و ظرفیت های خوبی نیز در بودجه ســال 1403 وجود دارد که 
باید هر چه سریعتر عملیاتی شود. عظیمی فر تأکید کرد: بحث 

ایفای مسؤولیت اجتماعی و استفاده از ظرفیت نیروهای بومی، 
یکی از اولویت های صنعت پالایش اســت که در بندرعباس در 
این حوزه به خوبی عمل شده است و رضایتمندی خوبی در این 
زمینه دارد، امــا در بحث ظرفیت نیروهــای بومی در رده های 
 مختلف به ویژه رده های مدیریتی،  امیدواریم که شــاخص ها

 رشد پیدا کند.

لیلا رضوانی- مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان البرز 
در نشست خبری با اصحاب رسانه از پرداخت وام اشتغال زایی به 
۷ هزار و 350 نفر مددجو خبر داد و گفت: طی یک سال گذشته 
به ۷ هزار و 350 نفر وام اشتغال پرداخت شد اما پروسه اشتغال 

در کمیته امداد صرفا به این امر ختم نمی شود.
رضا البرزی با بیان اینکه تکمیل ســامانه سها در حوزه حمایت 
یکی از اقدامات شاخص اســت و از طریق سامانه مذکور به 1۷ 
درگاه اطلاعاتی خانواده ها متصل می شود، افزود: با جستجوی 
کد ملی افراد در این سامانه می توان به وضعیت اشتغال، امکانات 
در اختیار و سایر اطلاعات مربوط به آنها پی برد. و از طریق این 
ســامانه می توان افرادی که به چند نهاد و مجموعه مراجعه و 
خدمت دریافت می کنند را شناســایی کرد و کسانی که بیمه 

پردازی دارند و شــاغل یا نیازمند واقعی هستند مشخص می 
شوند.

وی با اشاره به اینکه با اســتفاده از این سامانه نیازمندان واقعی 
را در اولویت خدمت رســانی قرار می دهیم، ادامه داد: در سال 
گذشته موفق به جذب 9۷ و نیم درصد اعتبارات در حوزه اشتغال 
شــدیم و از همکاری خوب بانک های عامل رضایت داریم. طی 
این مدت به ۷ هزار و 350 نفر وام اشتغال پرداخت شد اما پروسه 

اشتغال در کمیته امداد صرفا به این امر ختم نمی شود.
مدیــرکل کمیته امداد امــام خمینی )ره( اســتان البرزگفت: 
کســانی که نمی تواننــد وام دریافت کنند به شــرکت هایی 
که با ما همــکاری دارند معرفی می شــوند تا مشــغول به کار 
شــده و حداقل حقوق را دریافت کنند و هم کــه نه می توانند 

وام بگیرند و نه کار کنند، راهبر شــغلی مواد اولیــه را تامین و 
 کارسازی می کند و آموزش های لازم را ارائه می دهد و تضمین 

خرید نیز دارد .
البرزی با بیان اینکه این نهاد پیش از اعطای وام، حین و پس از 
آن نظارت های خود را اعمال می کند تــا مددجویان به درآمد 
مکفی برسند و به مرور زمان بتوانند از چرخه امداد خارج شوند، 
خاطرنشان کرد: پایان ســال جاری یا اوایل سال آینده جشن 
اشتغال برای خودکفایی خانواده های مددجو برگزار می شود؛ 

این جشن در سال گذشته نیز برگزار شد.
وی رشــد 100 درصدی پرداخت صدقــات در البرز، تحصیل 
رایــگان 3۷0 دانش آمــوز در مدارس غیرانتفاعــی به صورت 
رایــگان ،تامین حــدود ۷30 قلم لــوازم ضــروری ،جهیزیه 

، اجرای طــرح قرض مانــدگار و احــداث 12 واحد مســکن 
مددجویان در روســتای نکوجار زا از دیگــر برنامه های کمیته 
 امداد اســتان البرز در راســتای حمایت از افراد کم برخوردار

 عنوان کرد.

استان ها
News kasbokar@gmail.com

شهردارایلامعنوانکرد؛نقشمهمشهرداریایلامدرنظارتبرساختوسازهایدرونشهری

دومینتورخبریبازدیدخبرنگارانواصحابرسانهازپروژههایشهریشهرداریشهرکرد

معاونوزیرنفتدرامورپالایشوپخشمطرحکرد:طرحهایزنجیرهارزشبندرعباسشتابمیگیرد

مدیرکلکمیتهامدادامامخمینی)ره(استانالبرزخبرداد:جذب۹۷ونیمدرصداعتباراتدرحوزهاشتغال

استان ها
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 کسب و کار

تبليغات 
خلاق

روزنامــه »كســب و كار« جهت طرح مســائل و مشــكلات خوانندگان 
محترم،ستوني را با عنوان نامه به ســردبير راه اندازي كرده است. از اين رو 
شــما خواننده محترم مي توانيد از طريق ارسال نامه به پست الكترونيكي     
newskasbokar@gmail.com صداي خود را به گوش مســئولان 

برسانيد. 

نامه به سردبير

»مايكل دل« از كجا به شهرت رسيد؟
هيچ كس از ابتدا مدير موفق، هنرپيشــه 
مشهور يا پولدار ترين فرد روي زمين نبوده 
است. اغلب افراد مشهور پيش از رسيدن 
به شــهرت و جهاني شــدن از وضعيت 
مالي خوبي برخــوردار نبودند و پنجه در 
پنجه زندگي از تمام توان خود اســتفاده 
كرده اند تا بتوانند اسب ســركش فقر را 
رام كنند. بيشتر اين افراد از مشــاغل معمولی و سطح پايين شروع كردند 
و با برنامه ريزي و پشــتكاري باورنكردني توانســتند نام خود را به عنوان 
موفق ترين ها ثبت كنند. »مايكل دل« يكي از اين افراد است. او بنيانگذار 
شركت توليدي كامپيوتر »دل« است. شايد برايتان جالب باشد كه بدانيد 
»مايكل دل« پيش از رسيدن به اين جايگاه در يك رستوران چيني ظرف 
مي شسته. او از 12 سالگي پول هايش را پس انداز مي كرد. مقداري از آن را 
صرف خريد مجموعه تمبرش مي كرد و مقدار ديگر را براي روياهايش كنار 
مي گذاشت. در دبيرستان نخســتين جرقه هاي شغلي در ذهنش زده شد 
و با طراحي برنامه اي براي شركت » هاستون پست« توانست 18 هزار دلار 
درآمد كسب كند. سپس در خوابگاه دانشجويي پايه هاي افتتاح شركتش 
را طراحي كرد. او مي دانســت كه در دنيايي از رقابت قرار دارد اما مصمم 
بود رقيبان را شكست دهد و شركت خود را ثبت كند. امروزه لپ تاپ هاي 
»دل« در سراسر جهان وجود دارد و با كيفيت و قيمت مناسب خود را در 

دل مشتريانش جا كرده و همچنان می فروشد. 

بازنشستگان، بيمار مي شوند اگر... 
پژوهشگران به تازگي دريافته اند كه سن 
بازنشستگي هيچ تاثيري بر اميد به زندگي 
در افراد سالمند ندارد و آنچه باعث به خطر 
افتادن سلامت فرد مي شود نحوه و شيوه 

زندگي افراد است. 
به گزارش افكارنيوز، براساس جديدترين 
پژوهش هاي انجام شده بازنشستگاني كه 
پس از اتمام كار، خود را از فعاليت هاي اجتماعي دور مي كنند در معرض 

ابتلا به انواع بيماري ها قرار مي گيرند. 
گفتني است سن بازنشستگي تاثيري روي بيمار شدن يا نشدن فرد ندارد، 
كما اينكه افرادي كه در سنين پايين تر بازنشسته مي شوند زودتر از اجتماع 
و فعاليت هاي اجتماعي دور شــده و افسرده مي شــوند. اما افرادي كه در 
سنين بالا بازنشسته مي شوند بيشتر در طول عمر خود در مواجهه با انواع 
استرس ها و تنش هاي كاري قرار گرفته و سلامت قلب آنها تهديد مي شود. 
گفتني اســت اين مطالعه روي گــروه زيادي از داوطلبان در رده ســني 

72تا97سال صورت گرفته است. 
پژوهشگران به سالمندان توصيه مي كنند تا علاوه بر داشتن رژيم غذايي 
ســالم، ورزش و دوري از اســترس حتما تمرين هاي ذهنــي لازم براي 

جلوگيري از زوال مغز را انجام دهند. 

برخورد با كارمنداني از فرهنگ متفاوت
در مشــاغل خرد و كلان هماهنگ كردن 
نيروهاي كاري از فرهنگ هاي متفاوت و 
كشورهاي مختلف همواه چالش برانگيز 
بوده به ويژه فشار هماهنگي بين آنها و حل 
مشكلات نيروي انســاني بيشتر بر دوش 

مدير مجموعه حس مي شود. 
در حقيقت در مقايســه بــا مدير نيروي 
انساني كه قرار است با يك فرهنگ سر و كار داشته باشد مشكلات بسيار 
بيشتر است. اما با توجه به پيشــرفت تكنولوژي و دنياي گسترده اينترنت 
ارتباط برقرار كردن با نيروهاي كاري از فرهنگ هاي مختلف سبب تسهيل 

امور شده است. 
سعي كنيد قانون هايي وضع كنيد كه به صورت كلي بتواند براي همه افراد 
استفاده شود. اين نيروها  بايد خودشان را با شــرايط جديد وفق بدهند و 

قانون هاي كاري كشور موردنظر را بپذيرند. 
براي اين منظور ســعي كنيد در ابتداي كار با آنها صحبت كنيد و وظايف 
آنها را به دقت شرح دهيد تا از بروز مشــكلات آتي خودداري شود. تاكيد 
كنيد همه قوانين و شرح وظايف را مطالعه كنند يا خودتان اين اطلاعات 
را در اختيارشــان قرار دهيد تا در آينده جايي براي شكايت هاي بي مورد 
باقي نماند. قانون كار كشــور را براي آنها خوب توضيح بدهيد و بر موارد 

مهم تاكيد كنيد. 
يكي ديگر از مشكلات تفاوت فرهنگي اســت. اينكه كارمندان با توجه به 
فرهنگ متفاوتي كه دارند بتوانند ارتباط موثري در محيط كار داشته باشند 

از اهميت بسزايي برخوردار است. 
شما به عنوان مدير سعي كنيد با به كارگيري ترفندهاي مديريتي و خلاقيت 
خود زبان مشترك كاري را حكمفرما كنيد. تلاش كنيد مسائل خصوصي 
را وارد محيط كاري نكنيد و از كارمندان بخواهيد در محيط كار فقط به كار 
فكر كنند. در اين رابطه آموزش و دوره هاي كوتاه تربيتي مفيد واقع مي شود. 
جلسات كوتاه و مشاركت در برخي مســائل كاري و ايجاد هدف مشترك 

بسيار موثر است. 
در صورتي كه شما بتوانيد اين هدف مشترك را در رده هاي مختلف كاري 
ايجاد كنيد نيمي از مشكلات شما خودبه خود حل مي شود. به ياد داشته 
باشيد شما با برنامه ريزي دقيق و آموزش صحيح كارمندان و كارگران تان 
مي توانيد هم پروژه هاي خود را سريع تر انجام بدهيد و هم تا حدي فشار هاي 

روحي كارتان را پيشگيري كنيد.

مهارت

نگاه

راهکار

شــايد خيلي از مــا روز اول كاري مــان را هرگز 
فراموش نكنيم. چرا كــه در آن روز مهم، اتفاقات 
و تجربه هايي بــراي ما رقم مي خورد كه شــايد 
پايه ريزي سرنوشــتمان در آينده نزديك يا دور 
باشــد. اما قطعا اعمال و رفتاري وجــود دارد كه 
در چنين روزي بايد از آنهــا اجتناب كرد. در اين 
گزارش سعي مي كنيم بايدها و نبايدهايي را كه در 
اولين روز استخدام، رعايت كردنش براي كارمند 

يا كارگر ضروري است، معرفي كنيم. 

روابط عمومی خوبی داشته باشید
كارفرمايان در روز اول كاری هنوز با خلق و خوی 
كارجويان آشنايی ندارند بنابراين بايد سعی كنيد 
روابط عمومی خوبی داشــته باشيد چون داشتن 
روابط عمومی به موفقيت شما كمك می كند. سعی 
كنيد روش كاری و مديريتی كارفرما را درك كنيد 
و مخصوصا خصوصيات اخلاقی كارفرما كه به شما 
كمك می كند تا بهتر بتوانيد مسئوليت های خود را 

انجام دهيد.  ورود يك همكار جديد برای كارمندان 
و كارفرما متفاوت است كارفرما با استخدام شما 
يكسری از وظايف و مسئوليت ها را بر عهده شما 
قرار می دهد بنابراين ســعی كنيد در همان روز 
اول كار ايده ها و  نظرات خود را در مورد وظايف و 
مسئوليت ها كمتر بيان كنيد و در ابتدا سعی كنيد 
كه روی شروع كار متمركز شويد و پس از گذشت 
مدتی از انجام كار برای تغيير روند كاری با كارفرما 

مشورت كنيد.

زياد نخنديد
برخي ها فكر مي كننــد اگر در نخســتين روز با 
خنده هاي فراتر از تبســم، وارد محيط كار شوند، 
مي توانند روابط كاري شان را وسعت داده و ارتباط 
محكمي با همكاران داشــته باشــند. اما به نظر 
مي رسد چنين تفكري نه تنها به بهبود در روابط 
كاري كمك نمي كند، بلكه باعث مي شود همكاران 
از شما به عنوان يك فرد لوس و سطحي ياد كنند. 

مطمئنا اين برداشت در كل زندگي كاري تان اثر 
منفي خواهد گذاشــت. در مقابل، با عبوس بودن 
بيش از حد، اين پيام را به اطرافيانتان القا مي كنيد 
كه بنده حصاري به دور خود پيچيده ام و به كسي 
اجازه عبور نخواهم داد. در هر صورت رعايت كردن 

حد اعتدال بسيار عاقلانه و منطقي است. 

بهنگام )آن تايم( باشید
سعي كنيد در همان نخستين روز، خود را فردي 
وقت شناس و مقرراتي معرفي كنيد. كساني كه در 
چنين روزي با تاخير وارد محل كار مي شوند، شايد 
ديگر فرصت نداشته باشند تا تصورات منفي ايجاد 
شده در ذهن مدير را برطرف كنند. به جز اين، هر 
كاري كه به شما سپرده مي شود با دقت كامل آن 
را يادداشت كنيد و سعي كنيد حرف هاي مدير، با 
يك بار شــنيدن ملكه ذهنتان شود. به ياد داشته 
باشيد كه مدير در نخستين برخورد زياد دوست 
ندارد حرفي را 2بار يا بيشتر تكرار كند. بنابراين به 

غير از اينكه ســاعت ورود و خروجتان مهم است، 
بايد كارهايي را كه به شما سپرده مي شود درست و 
سروقت انجام دهيد. البته منصفانه تر اين است كه 
چنين رفتاري را تا زمان بازنشستگي حفظ كنيد. 

اظهارنظر نكنید
فرض كنيد كارگري در نخستين روز كاري متوجه 
مي شــود كه يكي از دســتگاه هاي كارگاه خراب 
شده و همه دور آن جمع شده اند. تعميركار هم در 
كارخانه حضور ندارد. شايد كارگران قديمي تر هر 
كدام يك علت را براي خرابي دستگاه ذكر كنند 
كه تمام گفته هاي شان برگرفته از تجارب گذشته 
است. ســعي كنيد قبل از اظهارنظر آن را خوب 
حلاجي كنيد تا از درستي يا نادرستي اش اطمينان 
يابيد. البته در اين مورد اگر چيزي نگوييد خيلي 
بهتر است. زيرا ممكن است گفته هاي شما موجب 
خنديدن و تمسخر ديگران شــود و همين امر از 

اعتماد به نفس شما به شدت مي كاهد.

نكاتي مفید براي  روز اول كاري

ترک عادتي كه موجب مرض نيست

اثر معامله نسبت به بانك ها
پيش تر با سير تشــكيل اعتبار اسنادي آشنا 
شديم. پس از اينكه بانك گشــايش كننده، 
گشــايش اعتبار كــرد و قبولــي ذينفع نيز 
از ســوی بانك محل اقامت وي اخذ شد و از 
طريق سيستم ســوئيفت قبولي به همراه كد 
مخصوص به بانك گشايش كننده بازگشت، 
بانك گشاينده متعهد به پرداخت وجه اعتبار 
در صورت انجام تعهد ذينفع در حدود اعتبار 
است. می بينيم كه از زمان عقد قرارداد و شرط 
ضمن آن در خصوص پرداخت يــا توافق در 
شــكل يك قرارداد الحاقي، متقاضي اعتبار يا 
همان خريدار و ذينفع يا همان فروشــنده در 
تماس مستقيم با يكديگر نيســتند. از اينجا 
به بعد همــه اتفاقات ميان بانــك ها به وقوع 
مي پيوندد. حال بــا اين نقش پررنگ بانك ها 
بايستي اثر اعتبارات اســنادي نسبت به آنها 
مورد بررســي قرار گيــرد. بانك هاي مداخله 
كننده در اعتبارات اسنادي ممكن است به چند 
بانك نيز برسد. در عمل روابط ميان بانك ها در 
انجام عمليات بانكي مي توانــد پيچيده تر از 
يك معادله اعتبار اسنادي باشد. پرداختن به 
روابط ميان بانك ها در عمليات بانكي نياز به 
يك بررسي اختصاصي و جامع دارد. اما آنچه به 
بحث اعتبارات اسنادي نزديك تر است، رابطه 
ميان چند بانك است. اين رابطه حقوقي در اثر 
گشــايش اعتبار به وجود مي آيد. اگرچه بين 
بانك ها از قبل تفاهم نامه ها و قراردادهايي در 
خصوص سازوكار انتقال اعتبار و وجه منعقد 
شده اســت، اما آنچه بانك ها در خصوص يك 
اعتبار گشايش يافته انجام مي دهند، به لحاظ 
تحليل حقوقي مي تواند روشن كننده حقوق و 
تعهدات بانك هاي مذكــور در مورد آن رابطه 
خاص يعني اعتبارات اسنادي باشد، بانك هاي 
ذي مدخل در روابط اعتبار اسنادي عمدتا به 
بانك گشاينده، بانك كارگزار، بانك ابلاغ كننده 
و بانك تاييدكننده مي شوند. البته ممكن است 
چند وصف در يكي از بانك ها باهم وجود داشته 
باشد و ممكن است هر بانك يكي از موارد بالا را 
شامل شود. لذا به بررسي اثر معامله و حقوق و 

تعهدات هريك از بانك ها مي پردازد.
ادامه دارد...

حقوق کسب و کار آموزش

دادوســتد پاياپاي يك نوع روش معامله است كه در 
آن كالاها يا خدمات به صورت مستقيم و بدون هيچ 
واسطه اي با كالا يا خدمات ديگر مبادله مي شود و از 
هيچ نوع وسيله اي براي مبادله استفاده نشده و هيچ 

نوع پولي دريافت و رد و بدل نمي شود.
 اين تعريفي است كه سايت ويكي پديا از معامله پاياپاي 
در اختيار ما قرار مي دهد. چنين معامله اي زماني انجام 
مي شده كه پول اختراع نشده بود يا در بحران هاي مالي 
كه در جريان جنگ جهاني صورت گرفت، اســتفاده 
مي شد. شايد با خودتان فكر مي كنيد چنين روشي 
از بين رفته و امروزه با وجود گســترش و پيشــرفت 
تكنولوژي همه مردم جهان مي توانند كسب و كاري 
داشته باشند و خريد و فروش پولي انجام دهند. اگرچه با 

وجود جهان اينترنت و دسترسي به شبكه هاي اينترنتي 
گاهي براي خريد و فروش حتي مجبور نيستيم پول را 
لمس كنيم و با فشار دكمه اي همه معاملات تجاري مان 
انجام مي شود. اما برخلاف تصور شما هنوز هم مناطقي 
در جهان وجود دارد كه دسترسي به اينترنت وجود 
ندارد و هنوز از روش هاي بسيار سنتي خريد و فروش 

استفاده مي شود. 
جالب اســت بدانيد در چين روستايي به نام كاشگار 
وجود دارد كه معامله پاياپاي در آن انجام مي شــود. 
مردي 29 ساله به نام جاي هوانگ مغازه اي باز كرده 
است كه در ازاي فروش وسايل الكترونيكي مثل يارانه 

و تبلت گوسفند مي گيرد.
 او مي گويد با اين كار مردم مجبور نيستند براي فروش 

گوسفندهايشان به شهر بروند تا بتوانند پول لازم براي 
خريد اين وســايل را تهيه كنند. او براي فروش يك 
دستگاه موبايل پيشرفته يك گوسفند، براي تبلت دو 
گوسفند، براي يك سيستم كامل رايانه سه گوسفند 
و براي فروش سيستم هاي بسيار پيشرفته اينترنت و 
ماهواره و... 4 گوسفند مي گيرد. او مي گويد قرار است 
حيوانات ديگري هم براي فروش ساير اقلام الكترونيكي 

به فهرستش اضافه كند. 

معامله پاياپاي

بيماري 32 ساله به سراغ يك پزشك حاذق رفت. 
شــكايتش اين بود: دكتر مــن از دوران بچگي به 
مكيدن انگشت شستم عادت كرده ام و نمي توانم 
جلو اين كار را بگيرم. پزشــك گفت: نترس، مورد 
نگران كننــده اي نيســت. فقط هر بار خواســتي 

انگشــتت را مك بزني، دقت كن تا يك انگشــت 
متفاوت را بمكي! بيمار تلاش كرد دستور پزشكش 
را رعايت كند اما با مشكل بزرگي مواجه شد: هر بار 
دستش را به دهانش نزديك مي كرد، ناچار مي شد 
آگاهانه انگشــت مربوط به آن بار را انتخاب كند. 

بنابراين لازم بود اول فكر كند كــه بار قبل كدام 
انگشتش را مكيده است. هنوز يك هفته نگذشته 

بود كه آن عادت بد از بين رفت!
بيمار خوشحال به پزشــك مراجعه كرد. پزشك 
به او توضيح داد: وقتي بــه كاري عادت مي كنيم، 

مبارزه با آن دشوار اســت؛ اما هنگامي كه همين 
عادت مــا را مجبور كند رفتار جديدي را شــروع 
كنيم، تصميم هاي جديدي بگيريم و انتخاب هاي 
جديدي داشته باشــيم، متوجه مي شويم كه اين 

عادت آنقدرها هم به زحمتش نمي ارزد!


